
PROTOKÓŁ Nr III.2024 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 20 czerwca 2024 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 

 

         Otwarcia III sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

   

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy Złotów 

Pawła Michalskiego – Zastępcę Wójta Gminy Złotów 

Emilię Konopińską – Nochowicz – Skarbnik Gminy Złotów  

            - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

 

Ad 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, przechodzimy do realizacji dzisiejszego 

porządku obrad, jak wszystkim wiadomo, otrzymaliście Państwo w odpowiednim terminie, 

proponowany porządek obrad dzisiejszej sesji wraz z niezbędnymi materiałami.  

 

         § 2. Ustalam następujący porządek obrad: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Złotów za rok 2023   

1) przedstawienie raportu o stanie gminy 

2) debata nad raportem o stanie gminy 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów 
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7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy za rok 2023 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2023 

2) przedstawienie sprawozdania finansowego 

3) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                

z wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 2023 

4) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023 oraz sprawozdaniem 

finansowym 

5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2023 

8. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2023 

          1) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2023                                                                                                                                    

2) wniosek Komisji o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2023 

3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej                   

o udzielenie Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu                 

za 2023 rok               

4) dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium   

Wójtowi Gminy                                  

     5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium                      

z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Gminy Złotów      

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości gruntowych nr 468/10, 468/11 obręb 

Stawnica oraz 435/3, 435/4, 436/3, 436/4, 437/3, 437/4 obręb Międzybłocie 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej dz. nr 331/1 obręb Buntowo, stanowiącej własność Gminy Złotów 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej dz. nr 174 obręb Górzna oraz części nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej dz. nr 105 obręb Zalesie, stanowiących własność Gminy Złotów 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Złotów  
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14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Złotów 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Złotów 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o. o., w drodze 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 

2024 rok  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029  

19. Informacja na temat projektów organizacyjnych szkół na rok szkolny 2024/2025 

20. Informacja o stanie opieki przedszkolnej w Gminie, w tym o wynikach naboru dzieci  

na rok szkolny 2024/2025 i planowanych remontach przedszkoli 

21. Informacja na temat współpracy Gminy ze szkołami prowadzonymi przez stowarzyszenia  

22. Interpelacje i zapytania radnych  

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

24. Wolne wnioski i informacje 

25. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do 

proponowanego porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Proszę, Panie Wójcie. 

  

Piotr Lach – powiedział, Dzień dobry, chciałem prosić szanowną Radę o dokonanie 

następujących zmian w dzisiejszym porządku obrad. W pierwszej kolejności chciałem poprosić 

o wycofanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej. Jest to działka o nr 331/1 w obrębie Buntowo stanowiącej własność 

Gminy Złotów. W trakcie analizy projektu uchwały pojawiły się wątpliwości co do sposobu 

rozwiązania tego problemu. W związku z tym proszę o wycofanie tego projektu uchwały. 

Jednocześnie zwracam się z prośbą o wprowadzenie projektu uchwały, który uchyla uchwałę  

w sprawie użyczenia nieruchomości zabudowanych budynkami remiz strażackich jednostkom 
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Ochotniczych Straży Pożarnych. W tym przypadku tutaj analiza przepisów prawnych i sposobu 

użyczania tych nieruchomości doprowadziła nas tutaj do wniosku, że należy dokonać zmian  

w sposobie, który tutaj stosowaliśmy do tej pory w Gminie i żeby te zmiany przeprowadzić, 

niezbędne jest wycofanie uchwały, która te sprawy wcześniej regulowała. Dziękuję bardzo. 

 

Projekt uchwały uchylający uchwałę  

w sprawie użyczenia nieruchomości zabudowanych budynkami remiz strażackich jednostkom 

Ochotniczych Straży Pożarnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

- więcej zmian nie zaproponowano  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, poddaję pod głosowanie przyjęcie 

proponowanej zmiany. Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 
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- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Proponowana zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo w związku z tym wykreślamy pkt 11  

z porządku obrad. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, a teraz będziemy poddam pod głosowanie drugą 

zaproponowaną zmianę, dotyczącą wprowadzenia projekt uchwały do porządku obrad, 

dotyczącej uchylającej uchwałę w sprawie użyczenia nieruchomości zabudowanych budynkami 

remiz strażackiej jednostkom Ochotniczych Straży Pożarnych. Proszę bardzo, kto jest za, 

przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu 

wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Proponowana zmiana porządku obrad została przyjęta jednogłośnie. 

 

Sławomir Czyżyk –  powiedział, Drodzy Państwo, moja propozycja jest po prostu tylko żeby 

zamienić punkt pozostawiamy jako 11, a zamienić to na projekty uchwał tą wycofaną na tą 

wprowadzoną. Nie było więcej proponowanych zmian w związku z tym, Drodzy Państwo, 

poddaję porządek obrad pod głosowanie. Proszę bardzo, oczywiście, z uwzględnieniem 

wcześniej głosowanej zmiany. Kto jest za lub przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 
        Porządek obrad po przyjętej zmianie: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 
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2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Złotów za rok 2023   

1) przedstawienie raportu o stanie gminy 

2) debata nad raportem o stanie gminy 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów 

7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy za rok 2023 

1) przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2023 

2) przedstawienie sprawozdania finansowego 

3) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu                

z wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 2023 

4) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2023 oraz sprawozdaniem 

finansowym 

5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2023 

8. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2023 

          1) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2023                                                                                                                                    

2) wniosek Komisji o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2023 

3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej                   

o udzielenie Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu                 

za 2023 rok               

4) dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium   

Wójtowi Gminy                                  

     5) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium                      

z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Gminy Złotów      

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości gruntowych nr 468/10, 468/11 obręb 

Stawnica oraz 435/3, 435/4, 436/3, 436/4, 437/3, 437/4 obręb Międzybłocie 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie użyczenia 

nieruchomości zabudowanych budynkami remiz strażackich jednostkom 

Ochotniczych Straży Pożarnych 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej niezabudowanej dz. nr 174 obręb Górzna oraz części nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej dz. nr 105 obręb Zalesie, stanowiących własność Gminy Złotów 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Złotów  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Złotów 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Złotów 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o. o., w drodze 

wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 

2024 rok  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029  

19. Informacja na temat projektów organizacyjnych szkół na rok szkolny 2024/2025 

20. Informacja o stanie opieki przedszkolnej w Gminie, w tym o wynikach naboru dzieci  

na rok szkolny 2024/2025 i planowanych remontach przedszkoli 

21. Informacja na temat współpracy Gminy ze szkołami prowadzonymi przez stowarzyszenia  

22. Interpelacje i zapytania radnych  

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

24. Wolne wnioski i informacje 

25. Zamknięcie obrad 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam pkt 2. Przechodzimy, Drodzy Państwo, do pkt 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Ad 3 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak wszystkim wiadomo, protokół został sporządzony zgodnie  

z przebiegiem obrad. Był wyłożony do wglądu w biurze do spraw obsługi rady, każdy mógł się 

z nim zapoznać. Czy zachodzi konieczność odczytywania tychże protokołów? Nie ma,  

w związku z tym poddaję punkt pod głosowanie. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział   

15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk  X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 



10 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt 3 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy.  

 

Ad 4  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Sprawozdanie Wójta otrzymaliście Państwo wraz  

z materiałami na sesję. Otwieram dyskusję, czy są pytania do Pana Wójta? Proszę bardzo 

kolega radny Bartłomiej Batko. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, mam zapytanie. Chodzi o spotkanie robocze w ramach 

zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Tu Pan Zastępca chyba bym chciał dopytać. Mamy 

tam złożone swoje wnioski o swoje inwestycje. Czy coś tam widać, światełko w tunelu? 

 
Paweł Michalski – odpowiedział, prawdopodobnie dziś lub jutro zostaną złożone dwa wnioski. 

Nabór na dwa konkursy jest do końca czerwca, dwa wnioski, pierwszy wniosek dotyczący 

elektronicznego obiegu dokumentów w urzędzie i drugi dotyczący budowy ścieżki rowerowej 

do Zalesia. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy jeszcze są jakieś pytania do 

przedłożonego sprawozdania? Proszę Panie Wójcie. 

 

Piotr Lach – powiedział, chciałem tylko uzupełnić punkt dotyczący podpisanej umowy na 

przebudowę drogi gminnej z firmą Kawiko. Jest to inwestycja do strzelnicy w Górznej, nowo 

wybudowanej strzelnicy w Górznej. Cała kwota zadania jest to 81.180 złotych brutto, z czego 

Gmina Złotów partycypuje kosztami w niecałych 6.000 około 6.000 złotych. Także chciałem 

tutaj poinformować, że jest to partnerstwo z Lasami Państwowymi i nasz udział jest tam 

zupełnie symboliczny. Dziękuję. 

- więcej pytań nie było 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, skoro nie ma pytań, poddaję punkt pod głosowanie. Proszę 

bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. 

W głosowaniu wzięło udział  15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   
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2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska   X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. Zamykam pkt 4, przechodzimy do pkt 5.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad 5 

 

Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja w posiadaniu Państwa. Proszę bardzo, czy są 

pytania co do tej informacji? Skoro nie – zamykam pkt 5. Przechodzimy do pkt 6. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 6 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak prawdę mówiąc, już się zaczyna cała procedura 

absolutoryjna. W pkt 6 mamy rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Złotów za rok 2023. 

Chciałbym tu tylko przypomnieć, że debata na temat raportu o stanie Gminy informacja była  

w formie ogłoszenia przez Pana Wójta w Biuletynie Informacji Publicznej, na tablicy również 
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była wywieszona. Kto może udział brać w debacie. Wszystko, szczegóły jak to się odbywa  

w naszym przypadku w gminie 20 000 mieszkańców może brać każdy mieszkaniec, 

praktycznie każdy może brać udział w tej debacie, ale musi być to poparte 15 podpisami ze 

strony mieszkańców. Do tej pory widzę tutaj nie ma żadnych gości takich zewnętrznych, którzy 

by chcieli udział brać w tej debacie, no ale debata i tak musi się odbyć. Od tego jesteśmy tutaj 

my jako Radni i Drodzy Państwo tak, przedstawienia raportu o stanie Gminy. Raport dotarł do 

wszystkich, jest sporządzony szczegółowo, co to jest raport? Nie jest to już żadne novum, bo to 

już chyba teraz czwarty, piąty raz, jest wymagany. To już, także Drodzy Państwo, debata na 

przedstawienie raportu, myślę tutaj w tej kwestii, bo to jest jakby to powiedział, że to jest zbiór 

wszystkich zadań, które zostały dokonane w ciągu roku, inwestycyjnych, nieinwestycyjnych. 

Stan posiadania Gminy, drogowskaz czy nasze działania, aby to Pana Wójta przede wszystkim 

idą w dobrym kierunku, służą rozwojowi Gminy, to jest taki zbiór, raport, w którym Wójt może 

się wszystkim pochwalić. Więc myślę, że jesteśmy w posiadaniu takiego raportu, był 

szczegółowo analizowany na posiedzeniu Komisji, tutaj przejdziemy do omawiania tego 

raportu. Chciałbym powiedzieć, że odbyły się posiedzenia Komisji w poniedziałek i we wtorek. 

Wszystkie materiały, które są zawarte w programie dzisiejszej sesji, były szczegółowo 

omawiane, analizowane. Uczestniczyłem w tych Komisjach, nie stwierdziłem, żeby jakieś 

tam były wątpliwości większe, ale oddam głos. Może Pan Wójt by chciał się tutaj odnieść  

w paru słowach do tego przedstawionego raportu tutaj, proszę bardzo. 

Piotr Lach – powiedział,  Tak, Szanowni Państwo, jest to powtarzany już dokument od kilku 

lat, staramy się go utrzymać w podobnej formie co do, co do zawartych treści, ponieważ zależy 

nam też na możliwościach porównywania pewnych danych i pewnych parametrów. 

Oczywiście, nie sięgamy zbyt daleko wstecz, bo narastająco, by ten dokument nam robił się 

coraz, coraz bardziej obszerny. On oczywiście w swojej treści zawiera również cały szereg 

zestawień, które były przedmiotem analizy zarówno nasze, jak i tutaj Państwa jako Rady. 

Natomiast mamy teraz okazję zebrania tych podstawowych danych w jednym dokumencie  

i w razie, kiedy chcemy sięgnąć do pewnych historycznych informacji, to możemy wyciągnąć 

raport i on powinien te główne, główne dane zawierać zarówno ze sfery księgowej, 

inwestycyjnej, jak i też działań jednostek pomocniczych. W zależności od tego, jakie parametry 

nas interesują, możemy, możemy tutaj wyciągnąć takie informacje. Widzę też, że media 

również korzystają z takich dokumentów wyszukując jakieś ciekawe smaczki dla mnie, np. 

tutaj informacją taką ciekawą było to, że w tym roku nie nastąpił taki gwałtowny wzrost liczby 

mieszkańców, jak to miało miejsce w poprzednich latach, mimo że obserwowaliśmy cały 
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szereg inwestycji deweloperskich na terenie Gminy. Też się zastanawiam, dlaczego tak jest. 

Natomiast myślę, że w kolejnych latach będziemy mogli te dane do siebie porównywać  

i patrzyć, w którym kierunku ten rozwój idzie. Oczywiście ocena rozwoju, czy jest to rozwój, 

czy jest to stagnacja jest to bardzo subiektywne, subiektywne spojrzenie. Zawsze można 

powiedzieć, że można było zrobić więcej, można było zrobić lepiej i też staramy się jakby 

krytycznie patrzeć na pewne, na pewne działania, natomiast są dane obiektywne, które również 

służą naszym mieszkańcom. Pokazując, że no poziom inwestycji jest bardzo wysoki, zadań jest 

bardzo dużo, jeżeli chodzi zwłaszcza o zadanie inwestycyjne, ale również pokazujemy to, że 

Gmina to nie tylko budowanie dróg i chodników, również cała sfera administracyjna, opieka 

społeczna, no a przede wszystkim oświata i z tych informacji oświatowych również możemy 

dowiedzieć się o trendach, jakie są w oświacie, czyli problemy demograficzne, zmniejszająca 

się liczba dzieci i potrzeby inwestycyjne w tym zakresie. Więc całe spektrum informacji, które 

w zależności od tego, jaką dziedzinę chcemy przeanalizować, w tym dokumencie możemy 

znaleźć. Oczywiście, jeżeli na każdym etapie tworzenia tego dokumentu gotowi byliśmy tutaj 

wysłuchać jakieś uwagi co do redakcji, sposobu przekazania tych danych, zestawień. 

Współczesne techniki dają nam, współczesna technika daje nam wiele możliwości tworzenia 

przeróżnych zestawień. Jeżeli będą w przyszłości, czy nawet teraz jakieś uwagi dotyczące tych 

działań, to oczywiście jesteśmy otwarci. Mam nadzieję, że dokument spełnił Państwa 

oczekiwania i stanowi no cenną informacje. Tak jak powiedziałem, jest to dokument, do 

którego można wrócić i najprawdopodobniej znajdziemy tam wszystkie podstawowe 

informacje, które dotyczyły roku 2023. Dziękuję bardzo. 

        

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, proszę bardzo, Drodzy 

Państwo, teraz przechodzimy do debaty nad raportem o stanie Gminy. Proszę bardzo koleżanki 

i kolegów Radnych, zachęcam do wzięcia udziału w tej debacie. Kto by tutaj? Proszę, bardzo 

proszę kolega Radny Adam Tomaszewski jako pierwszy. 

  

Adam Tomaszewski – powiedział, dzień dobry Państwu, no to jak Pan Wójt powiedział, ten 

raport nam się powiększa, co roku o wiele spraw. Raport jest tym dokumentem pokazującym 

nam rozwój naszej Gminy oraz pracy Pana Wójta, Rady Gminy, sołtysów, pracowników 

Gminy i wkład w rozwój Gminy. Czytając, że tak po kolei demografia, o której Pan mówił.  

No zgadza się, tam jest spadek, no ale o 21 tylko osób powiedzmy, to jest minimalny spadek. 

Biorąc to na 28 sołectw nie tak, jakby po 1 osobie ubyło, ale od 2019 praktycznie mieliśmy 

cały czas wzrost mieszkańców. No największy wzrost, tak jak widać z tego to jest  
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w Dzierzążenku i Międzybłociu, tu przy tej demografii to jeszcze by można, tylko tak,  

statystyki by nam się polepszyły, gdyby praktycznie wszyscy się zameldowali. Bo wiemy,  

że część jest tak, że z pewnych względów się nie melduje, bo coś tam w mieście ma itp. Gdyby 

wszyscy się zameldowali, to podejrzewam te statystyki bardzo, bardzo by do góry nam poszły. 

No opisy tego wszystkiego w tym są bardzo dobre. Odnośnie np. wydatków pomocy 

społecznej, w szkolnictwie, no w szkolnictwie widać tylko to, że mamy spadek ilości dzieci  

w małych szkołach, nie, no ten problem będzie ze statystyk widać, będzie nam narastał i będą 

te szkoły miały problem z utrzymaniem się, no ale to będziemy cały czas monitorować. 

Działalność gospodarcza, notujemy wzrost prowadzenia własnej działalności w naszej Gminie, 

czyli z korzyścią dla nas, odnośnie też podatków. Wzrost liczby podatników, korzyść dla nas 

jest. Wydatki- no największe wydatki, które ponosimy z tego raportu widać, to są na sieci 

kanalizacyjne, wodociągowe i drogi. To są milionowe inwestycje, które praktycznie dla 

naszych mieszkańców nie są widoczne, bo one są w ziemi i no mówią nam, gdzie my 

wydajemy te pieniądze, a te pieniądze są w ziemi, ale tego jest bardzo dużo, bo budownictwo 

nam się rozrasta, nowe budynki, nowe przyłącza, już mamy miejscowości, w których brakuje 

nam, musimy powiększać zbiorniki na potrzeby wodociągowe, bo niestety przybywa nam tych 

największe wydatki. Właśnie w te rzeczy idą nie. No wykonujemy tak, jak z raportu widać, 

dalej wykonujemy bardzo dużo różnych inwestycji gminnych, no ale musimy się mieścić  

w budżecie i z tego, co tu mamy wykazane, mieścimy się w tym wszystkim. 

Mieszkańcy też mają możliwość korzystania z funduszy sołeckich i tam wykonują dużo 

inwestycji i to widać na załączonym w raporcie tabelach. No wszyscy tu się staramy, aby nasza 

Gmina była Gminom przyjazną dla wszystkich i zapewniająca ich potrzeby. Tak jak mówię,  

w ramach naszych możliwości finansowych. No tu przy okazji, to chciałbym podziękować 

wszystkim, którzy mają swój wkład w rozwój gminy i dla mieszkańców no podziękowanie za 

współpracę, bo no niestety musimy współpracować z mieszkańcami, którzy nam podpowiadają 

rzeczy, które możemy zrobić. My chcemy zrobić, co możemy zrobić. I w raporcie no tak, jak 

co roku widać pozytywne zmiany we wszystkich zagadnieniach ujętych w raporcie. Dziękuję 

uprzejmie. 

    

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze. Proszę bardzo, kto jeszcze  

z Państwa? Kolega radny Bartłomiej Batko się zgłaszał. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, Może nie niestety, ale całe szczęście współpracujemy  

z mieszkańcami, dzięki temu ta współpraca jest pozytywna. Bo to jest nic innego jak 
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odpowiedź na potrzeby, to jest nasze zadanie, przecież my jako Radni tutaj jesteśmy od tego, 

żeby reprezentować naszych mieszkańców i pracować na ich korzyść. A propos raportu 

rzeczywiście jest to lektura no słusznej objętości, bo zawiera bardzo dużo informacji. Jest to 

taka lektura, którą my jako Radni w połowie znamy, bo jeśli kwestia dotyczy inwestycji, to 

przecież my tutaj na bieżąco jesteśmy. Natomiast dużo jest takich ciekawych informacji, 

rzeczywiście typowo statystycznych, takich ilościowych, liczbowych, które, które pozwalają 

nam spojrzeć szerzej na sytuację, na całą Gminę. Tak sobie myślę, że taka lektura byłaby 

bardzo wskazana, gdyby np. ktoś z terenu, powiedzmy miasta Złotowa, chciał się 

przeprowadzić na teren naszej Gminy. Jakby sobie taką lekturę przeczytał, to miałby dużo 

jaśniejszy obraz sytuacji i wiedziałby rzeczywiście, jak wygląda tutaj życie, jak wygląda tutaj 

sytuacja, która uważam no jest zachęcając do mieszkania. Co rzeczywiście pokazują te 

miejscowości, które są najbliżej miasta Złotów jak właśnie Międzybłocie czy Dzierzążenko, 

choć ogólna rzeczywiście, trend jest niższy. Przypomnę sobie poprzednie lata, gdzie te raporty 

były sporządzane i tam mieliśmy niekorzystne takie sytuacje, które wynikały z pandemii.  

Do dzisiaj też dzisiejsza sytuacja, dzisiejszy raport, który pokazuje też zauważyłem, że wynika 

jeszcze z sytuacji bardzo wysokiej inflacji w związku z tym też tutaj kwestia jest ilości 

wybudowanych nowych obiektów, a w związku z tym też ilości osób, które zamieszkują u nas. 

Ja zwróciłem też uwagę jeszcze na takie tu nie będę powtarzał już tego, ale co poprzednicy 

mówili, ale to, co ja zwróciłem uwagę np. na wyniki w nauce, które się poprawiły, mamy już 

wyniki wyższe niż w powiecie, co bardzo jest takie optymistyczne, jeżeli liczba ogólnie 

uczniów spada, to można by tutaj wywnioskować, że nie ilość, a jakość, a to słuszne, słuszny 

trend jest. Oczywiście też zwróciłem uwagę, że liczba otwieranych się działalności wzrasta,  

to też uważam, jest właśnie taki trend przebudzenia, bo po inflacji, po pandemii rzeczywiście 

mieszkańcy naszych Gmin bardzo chętnie biorą jak to się mówi, ogólnie sprawy w swoje ręce, 

otwierają swoje działalności to bardzo pozytywny trend, ponieważ to są to są te małe i średnie 

przedsiębiorstwa, to są te firmy, które tak naprawdę utrzymują państwo, to one płacą te 

podatki, które idą do tego ogólnie pojętego, wspólnego worka. Ogólnie rzecz ujmując, raport 

jest przejrzysty, spójny, bardzo szeroki wachlarz informacji także ja go oceniam jak najbardziej 

pozytywnie. Dziękuję.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa zabrać głos  

w debacie? Nikt więcej? Ja powiem tylko tyle, że to, co nam może się powtórzę, ale jest to nam 

naprawdę lektura, jak kolega powiedział, że tutaj możemy się doszukać wszystkich informacji 

dotyczących działalności Gminy, a przede wszystkim widać tutaj, że Urząd Gmina realizuje 
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zadania nałożone przez ustawę o samorządzie gminnym. Współpracuje z różnymi 

organizacjami, udziela dotacji, bo to też można tutaj się doczytać. Mówię, no jedynie to co 

Adam nam tutaj wspomniał. Nie wiadomo, z jakiego powodu ubytek tych liczby ludności, ale  

i też na przyszłość nie widać, bo rocznikowo patrząc no nie wygląda to najlepiej, ale to nie 

tylko nie tylko u nas. No i tyle. No myślę, że porównując tutaj tak, patrząc na stronę, w których 

są zeszłoroczne inwestycje, mimo, zawsze będzie tak, że problemów i potrzeb będzie więcej 

niż możliwości, ale i tak co roku udaje nam się tyle zrealizować rzeczy, o tyle się bogaci 

Gmina, o obiekty różnego, kulturalne, sale wiejskie, teraz oddana sala w Radawnicy,  

w zeszłym roku oddana sala w Nowinach bodajże. Mimo to, że nie jest lekko o tak powiem 

dzieje się na tej Gminie. Robimy wszystko, żeby stała się coraz bardziej przyjazna, żeby się 

rozwijała, żeby tych ludzi tutaj naprawdę czymś zachęcić i przyciągnąć na nasz teren. Proszę 

bardzo, Czy jeszcze ktoś z Państwa? 

- więcej głosów nie było 

Sławomir Czyżyk – powiedział, nie ma. W związku z tym, szybka, na temat, zwięzła debata, 

raport przedstawiony, debata się odbyła, więc teraz przechodzimy, Drodzy Państwo, tak 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów, projekt 

macie Państwo przed sobą. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum 

zaufania dla Wójta Gminy Złotów. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, 

proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.16.2024 

Uchwała Nr III.16.2024 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Wójta Gminy Złotów  

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Zamykam pkt 6 Drodzy Państwo, przechodzimy do pkt 7. 

Ad 7 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Złotów za rok 2023 oraz podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy za rok 2023. 

 

Materiały dotyczące tego punktu radni otrzymali w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem 

o zwołaniu sesji. 

 

Radni otrzymali: 

- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu, z wykonania planu finansowego instytucji 

kultury oraz informacji o stanie mienia Gminy Złotów za 2023 rok przyjęte przez Wójta 

Gminy Złotów Zarządzeniem Nr 68.2024 z dnia 25 marca 2024 r. – sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu, 

- sprawozdanie finansowe za rok 2023 – sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu, 

- Uchwałę Nr SO-13/0954/35/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 4 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 
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budżetu Gminy Złotów za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami 

– uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Wyżej wymienione materiały zostały przez Komisje Rady omówione i przeanalizowane. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk oddał głos Skarbnik Gminy Emilii Konopińskiej – 

Nochowicz. 

 

Skarbnik Gminy Emilia Konopińska – Nochowicz omówiła realizację budżetu w roku 

2023 wraz z informacją o stanie mienia oraz sprawozdanie finansowe. Powiedziała, Szanowni 

Państwo, w marcu otrzymali Państwo sprawozdanie roczne z wykonania budżetu, przyjęte 

Zarządzeniem Wójta Gminy Złotów, w którym bardzo szczegółowo omówione zostały 

wszystkie parametry dotyczące wykonania budżetu. Teraz chciałabym w skrócie przedstawić 

informacje dotyczące ubiegłorocznego budżetu. A więc w 2023 roku zrealizowane dochody 

wyniosły 59 953 540 zł, co stanowiło 100,8% wielkości planowanej. W tym dochody bieżące 

wynosiły 51 071 188 zł, natomiast dochody majątkowe 8 882 352 zł. Zrealizowane wydatki 

ogółem wynosiły 60 472 852 zł i stanowiło to 91,8% wielkości planowanej. Z tego wydatki 

bieżące zostały zrealizowane w 95% była to kwota 47 954 354 zł, natomiast wydatki 

majątkowe w kwocie 12 518 498 zł zostały zrealizowane w 81% wartości planowanej.  

W ramach wydatków zarówno bieżących, jak i majątkowych 733 246 zł przeznaczone zostało 

na przedsięwzięcia zrealizowane w ramach funduszu sołeckiego. Rok 2023 zakończony został 

deficytem w wysokości 519 312 zł. Jest to różnica pomiędzy wykonanymi dochodami  

a wykonanymi wydatkami ogółem. Natomiast wynik operacyjny budżetu, czyli różnica 

pomiędzy dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi wynosiła 3 116 833 zł. W strukturze 

wykonanych w 2023 roku dochodów bieżących 43% stanowią subwencje z budżetu państwa  

z kwotą 22 263 119 zł, 23% stanowią dotacje z kwotą 11 590 257 zł, 20% to podatki i opłaty  

i była to kwota 10 166 232 zł, 10% udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych  

i prawnych z kwotą 5 123 407 zł i pozostałe dochody stanowiły 4%. W dochodach własnych, 

grupie podatków i opłat największy udział miał podatek od nieruchomości, który stanowił 

62% i również jeszcze podatek rolny 17%. Na realizację zadań bieżących i majątkowych 

otrzymaliśmy w ubiegłym roku środki w łącznej wysokości 7 239 142 zł, w tym z budżetu 

województwa wielkopolskiego otrzymaliśmy 407 000, z funduszy rządowych, 6 665 616 zł,  

z budżetu Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy Państwowe 94 950 zł i z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 71,5 tys. Tutaj mają Państwo 



19 

 

szczegółowo wypisane programy, na które otrzymaliśmy środki. Z analizy wykonania 

wydatków bieżących w podziale na działy klasyfikacji budżetowej wynika, że główne 

kierunki wydatkowania środków od lat pozostają bez zmian. Tak więc największy udział  

w wykonanych wydatkach bieżących stanowiły wydatki na zadania w zakresie oświaty i 

wychowania oraz edukacyjnej opieki wychowawczej było to prawie 22 000 000, czyli 46% 

wydatków bieżących ogółem oraz w zakresie opieki społecznej w dziale rodzina i pomoc 

społeczna prawie 11 000 000 i stanowiło to 23% wydatków bieżących ogółem. Natomiast 

analiza wydatków wg grup wskazuje, że najwięcej wydatków bieżących zostało 

przeznaczonych na wypłatę wynagrodzeń i składek od nich naliczanych 44,5%. W większości 

są to wynagrodzenia wypłacane w dziale oświaty i wychowania. Kolejną grupą wydatków są 

wydatki rzeczowe, na które przeznaczono około 30% wydatków bieżących, następnie 

świadczenia na rzecz osób fizycznych 17%. Jest to grupa wydatków, która w ponad 80% 

została sfinansowana z dotacji z budżetu państwa, również udzielone dotacje stanowiły 8% 

wydatków bieżących oraz obsługa długu 0,5 mln. Wydatki majątkowe Gminy Złotów w 2023 

roku zostały wykonane na poziomie ponad 12 500 000, a więc wielkości planowane zostały 

zrealizowane w 81,15%. Największy udział w wykonanych wydatkach majątkowych 

stanowiły wydatki na zadania w dziale rolnictwa i łowiectwa było to 34%, są to inwestycje 

dotyczące wodociągów i kanalizacji, w dziale transportu i łączności 32% i są to inwestycje 

dotyczące: dróg, chodników, ścieżek pieszo- rowerowych oraz w dziale kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego 26% wydatków majątkowych ogółem i są to inwestycje dotyczące 

sal wiejskich. Wydatki poniesione w 2023 roku na infrastrukturę wodociągową i sanitacyjną 

dotyczyły w szczególności podwyższenia kapitału zakładowego- Zakładu Wodociągów  

i Kanalizacji Gminy Złotów na to przeznaczyliśmy 451 457 zł. Były to środki przeznaczone 

na inwestycje związane z gospodarką wodno- ściekową, budowy sieci kanalizacji sanitarnej  

w miejscowości Międzybłocie 2 mln 212 tys.50 zł, budowy sieci kanalizacji sanitarnej wraz  

z towarzyszącą infrastrukturą techniczną w miejscowości Bielawa, Krzywa Wieś i Grodno. 

Kwoty, które są tutaj wskazane, są kwoty, które zostały poniesione tylko w 2023 roku, bo 

ogólny koszt tych zadań jest większy i był realizowany przez dłuższy okres, więc skupiam się 

tutaj tylko na tych kosztach poniesionych w ubiegłym roku. Wydatki na budowę, przebudowę 

dróg i chodników wynosiły w ubiegłym roku 4 032 626 zł. Największe nakłady zostały 

poniesione na budowę drogi wraz z niezbędną infrastrukturą w miejscowości Wielatowo  

i w ubiegłym roku przeznaczyliśmy na to niecałe 1,5 mln. Emulsjonowanie dróg  

w miejscowości Buntowo i Sławianówko 470 745 zł. Przebudowa drogi w miejscowości 

Bługowo 1 000 499 312 zł. Wydatki inwestycyjne na sale wiejskie, największe nakłady 
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finansowe poniesiono na budowę sali wiejskiej w miejscowości Nowiny 1 377 034 zł, 

przebudowę i rozbudowę sali wiejskiej w miejscowości Radawnica 1 360 101 zł, 

zagospodarowanie terenu przy sali wiejskiej w miejscowości Nowa Święta 153 889 zł  

i zagospodarowanie terenu przy sali wiejskiej w miejscowości Stawnica 105 970 zł. Pozostałe 

wydatki inwestycyjne dotyczyły zagospodarowania terenów rekreacyjnych, oświetlenia 

drogowego, obiektów sportowych i łączna kwota poniesionych wydatków na ten cel wyniosła 

1 000 046 428 zł. Wykonane w 2023 roku przychody pochodzą z wolnych środków za 2022 

rok i jest to kwota 2 450 873 zł, a także z niewykorzystanych środków z opłat za wydane 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych 27 950 zł oraz niewykorzystane w 2020 roku 

środki na realizację projektu grantowego pod nazwą Cyfrowa Gmina i było to 75 709 zł. 

Zaplanowano także do pobrania kredyt w wysokości 5 270 000, który ostatecznie został 

uruchomiony w kwocie 1 000 500. Ustalone rozchody budżetu w wysokości 1 430 500 zł  

z przeznaczeniem na spłatę rat kapitałowych kredytów wykonano w 100%. Dług Gminy 

Złotów na koniec roku 2023 wynosił 4 480 000 w stosunku do roku 2022. Kwota długu 

zwiększyła się o 1,6%, kwotowo jest to niecałe 70 000. Wskaźnik długu Gminy w stosunku 

do wykonanych dochodów na dzień 31 grudnia 2023 roku wynosił 7,47%. Zobowiązania 

wymagalne na dzień 31 grudnia 2023 roku nie wystąpiły. Na obsługę długu Gminy, czyli na 

zapłatę odsetek od zaciągniętych kredytów przeznaczyliśmy 238 741 zł. Na początku 2023 

roku wartość majątku Gminy wynosiła 139 783 000. W trakcie roku wartość posiadanych 

przez Gminę gruntów wzrosła o 1 099 000. W grupie pierwszej, dotyczącej budynków  

i lokali – majątek Gminy zwiększył się o 3 088 000, w grupie drugiej o 12 456 000,  

w grupach od trzeciej do szóstej o 56 000, w grupie siódmej o 1000 zł, w grupie ósmej  

o 540 000. Ogółem wartość majątku Gminy na dzień 31 grudnia 2023 roku wynosiła ponad 

157 000 000. Dane do sprawozdawczości finansowej wynikają z ksiąg rachunkowych, a jej 

podstawowym celem jest dostarczenie rzetelnej i jasnej informacji o sytuacji majątkowej  

i finansowej jednostki. Na sprawozdanie finansowe składają się: bilans wykonania budżetu 

gminy, łączny bilans jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat jednostek 

budżetowych, łączne zestawienie zmian funduszu jednostek budżetowych oraz informacja 

dodatkowa. Bilans wykonania budżetu prezentuje w szczególności środki pieniężne, 

należności finansowe i zobowiązania finansowe, którymi dysponuje jednostka. W bilansie  

z wykonania budżetu gminy na dzień 31 grudnia 2023 roku deficyt budżetu wyniósł 

489 361 zł, stan środków pieniężnych 3 240 630 zł, należności 89 907 zł i zobowiązania 

4 617 285 zł. Łączny bilans jednostek budżetowych to zestawienie aktywów i pasywów,  

a więc pokazujemy w tym sprawozdaniu zasoby majątkowe i źródła ich finansowania.  
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W łącznym bilansie jednostek budżetowych na dzień 31 grudnia 2023 roku aktywa trwałe 

wynosiły 95 420, przepraszam 95 420 473 zł, aktywa Obra to obrotowe 8 173 703 zł, fundusz 

99 753 748 zł i zobowiązania i rezerwy na zobowiązania 3 840 427 zł. Rachunek zysków  

i strat informuje jaka jest efektywność poszczególnych rodzajów działalności oraz jaki jest 

ogólny wynik finansowy. W łącznym rachunku zysków i strat jednostek budżetowych na 

dzień 31 grudnia 2023 roku przychody wyniosły 59 791 i 938 zł, koszty 47 416 990 zł i zysk 

12 374 948 zł. Zestawienie zmian funduszu przedstawia zmiany, jakie nastąpiły  

w poszczególnych elementach funduszu i ich przyczyny. W łącznym zestawieniu zmian 

funduszu jednostek budżetowych na dzień 31 grudnia 2023 roku stan funduszu jednostki 

wynosił 99 753 748 zł. W skład sprawozdania finansowego wchodzi także informacja 

dodatkowa, która podnosi wartość informacyjną całego sprawozdania finansowego poprzez 

zwiększenie przejrzystości i rzetelności danych prezentowanych w zestawieniach liczbowych 

potrzebnej do oceny sytuacji majątkowej i finansowej jednostki. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – podziękował Pani Skarbnik za zabrany głos, czy 

są jeszcze może jakieś pytania do Pani Skarbnik w tej kwestii? 

 

Pytań nie było, Radni do przedstawionych materiałów uwag nie wnieśli. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, sprawozdanie to 

też ukazało się Zarządzeniem Pana Wójta nr 68 z 25 marca, jesteście w posiadaniu tego 

sprawozdania w sprawie przyjęcia rocznego wykonania budżetu i z wykonania planu 

finansowego instytucji kultury oraz informacji o stanie mienia Gminy Złotów za rok 2023.  

To sprawozdanie wraz z wszystkimi niezbędnymi materiałami zostało przesłane do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu zaopiniowania. Na podstawie tych wszystkich 

dokumentów Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu z dnia, w dniu 4 kwietnia wydała 

opinię. Może pozwolę sobie, odczytam tą najważniejszą sentencję, że Uchwała numer SO-

13/0954/35/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

4 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Złotów za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia Jednostki i objaśnieniami. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyznaczony zarządzeniem 

nr 16/2023 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 września 2023 

roku w składzie: Przewodnicząca – Marzena Węckowicz, członkowie: Małgorzata Bekała, 

Monika Paczyńska. Działając na podstawie art. 13 pkt. 5, art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 

7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych Dz.U. 2023 roku, poz. 
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1325 w związku z art. 267 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych 

Dz.U. z 2023 roku, poz. 1270 z późniejszymi zmianami, wyraża o przedłożonym przez Wójta 

Gminy Złotów sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki i objaśnieniami opinię pozytywną. Są pytania? Będę za każdym razem pytał. 

Skoro nie ma pytań. Drodzy Państwo, przechodzimy teraz do dyskusji nad sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za rok 2023 oraz sprawozdaniem finansowym. Proszę bardzo, Drodzy 

Państwo, kto chciałby z Państwa zabrać głos? Proszę, koleżanka Radna Alicja Bulawa. 

Alicja Bulawa – powiedziała, Dzień dobry. Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Budżetu, Spraw mieszkaniowych, Oświaty i Kultury Rady Gminy Złotów w sprawie 

sprawozdania finansowego gminy Złotów za rok 2023. Komisja w składzie: Alicja Bulawa – 

Przewodnicząca, Teresa Pawłowska – Zastępca Przewodniczącej, Adam Tomaszewski – 

członek, Adriana Opłatek – członek, Barbara Wyrwicka – członek. Członkowie Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw mieszkaniowych, Oświaty i Kultury Rady Gminy 

Złotów przeanalizowali sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 

2023 Przyjęte Zarządzeniem Nr 68.2024 Wójta Gminy Złotów z dnia 25 marca 2024 oraz 

sprawozdanie finansowej budżetu Gminy Złotów za 2023 rok – Komisja nie wnosi 

zastrzeżeń. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koleżance Radnej, 

proszę bardzo kto z Państwa jeszcze? Proszę kolega Radny Jacek Januszewski. 

Jacek Januszewski – powiedział, ja właśnie chciałem tylko zwrócić uwagę na to i to właśnie 

przy tym raporcie też się wiąże, że ten 1 dokument jest bardzo zależny od drugiego.  

To właśnie to, co my możemy zrobić, bo Pan Wójt oczywiście ma pomysły na Gminę, co już 

niejeden raz udowodnił i pokazał, natomiast potrzebne są środki, żeby to robić i to niemałe 

środki. Tak jak Adam wspomniał, że to są po prostu miliony, jakie to było przed chwilą 

właśnie widać. I tu akurat moim zdaniem, w mojej ocenie na szczególną uwagę należy 

zwrócić na środki, które pochodziły właśnie z krajowych zasobów z funduszy krajowych, 

które w zeszłym roku do nas dotarły, większość pewnie z tzw. Polskiego Ładu. Kwestia jest 

taka, że oby to się powtórzyło i powtarzało, bo to właśnie daje nam tą możliwość tego 

rozwoju, ulepszania naszej Gminy i tego, żebyśmy mogli ją właśnie stwarzać, coraz lepszą 

dla ludzi i dla siebie, bo przecież każdy z nas w tej Gminie mieszka. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję koledze Radnemu, proszę 
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kolega Radny Bartłomiej Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, Sprawozdanie finansowe to są takie trudne tabele, tutaj Pani 

Skarbnik przedstawiała te liczby, ona pracuje nad tym codziennie, to jej to łatwo przychodzi, 

ale zobaczmy, czasami to nam się w głowie, czasami kręci. Natomiast jeżeli chodzi o sam 

budżet, no to przecież sytuacja jest taka, że to Rada ten budżet uchwala na przyszły rok  

i przekazuje Panu Wójtowi do wykonania. I tutaj mieliśmy te zestawienia tabelaryczne, 

podane nie w jakichś tam wielkich wskaźnikach, tylko konkretnie w kwotach złotych, czyli 

to, co my tutaj na co dzień niestety na co dzień musimy się tym zajmować też mocno. Jest to 

trudny aspekt, tak jak tu kolega Jacek wspomniał. Mimo uzyskanych różnych dotacji, to są to 

zawsze jednak częściowe tylko te dotacje, resztę musimy z własnego budżetu pokrywać. 

Biorąc pod uwagę ogólną sytuację, czyli bardzo wysoką inflację, wysokie koszty obsługi 

kredytów, a jest to dość trudne, żeby to wszystko działało, tak jak w machinie naoliwionej, 

gdzie wszystkie tryby się kręcą. Naprawdę, w tej sytuacji obecnej bardzo łatwo  

o potknięcie i o zatrzymanie się tego. Można by wejść w spiralę jakąś kredytów i ewentualnie 

niewykonanych zadań. Mamy tutaj jednak do czynienia z sytuacją, gdzie te zadania, które 

zaplanowaliśmy, są wykonywane na co dzień. Jesteśmy tutaj informowani dzięki współpracy 

z Panem Wójtem o ewentualnych problemach i razem wspólnie je rozwiązujemy, bo nie 

wszystko się uda zrobić zgodnie z planem. Dowodem tego najlepszym jest to, że praktycznie 

co każdą sesję zmieniamy budżet, zrobimy zmiany w tym budżecie po to, żeby dostosować 

się na bieżąco do danej sytuacji i żeby te wszystkie zaplanowane zadania udało się 

zrealizować. Ja to oceniam też rzeczywiście pozytywnie, to wykonanie naszego budżetu. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos? Panie Wójcie, proszę, bardzo, oddaję Panu głos. 

Piotr Lach – powiedział, Szanowni Państwo, słusznie tutaj została zwrócona uwaga na 

kwestie dochodowe, ponieważ my w większości przypadków koncentrujemy się w naszych 

sprawozdaniach nad zrealizowanymi inwestycjami. Cieszymy się z ich poziomu lub czujemy 

niedosyt, w zależności od tego, jak już powiedziałem, jak na to się spojrzy. Natomiast mamy 

też w pewnym sensie wpływ my jako Rada znaczy Państwo, jako Rada, my jako Gmina – 

urzędnicy, ale również społeczeństwo mamy w pewnym sensie wpływ na tą sferę dochodową. 

Jesteśmy na etapie w tej chwili dyskusji nad tworzeniem planów zagospodarowania 

przestrzennego, umożliwiającym lokalizację odnawialnych źródeł energii, które oprócz 

wiadomych efektów w postaci wytworzonej energii stanowią ważne źródło dochodu 
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podatkowego. Oczywiście, również pojawiały się na terenie Gminy różne inne pomysły 

inwestycyjne. Jak dobrze wiemy, większość tych zadań, większość tych działań, generuje 

również skutki uboczne. Staramy się szukać kompromisu pomiędzy rozwojem Gminy,  

a interesem mieszkańców. Nie zawsze jest możliwość połączenia tych działań. Apelujemy 

również do podmiotów, które zajmują się poprzez tworzenie choćby sieci energetycznych,  

z czym mamy w ostatnim czasie do czynienia. Rozbudowy tych sieci energetycznych 

umożliwiających tworzenie odnawialnych źródeł energii na terenie Gminy. Dobrze wiemy, że 

tutaj pojawiają się też kontrowersje w tym zakresie. Będziemy oczywiście szukali, apelowali 

o znalezienie kompromisowych rozwiązań. Niemniej jednak te rozwiązania muszą się 

pojawić. Nie można ich odkładać na daleką przyszłość, ponieważ ten rozwój nie nastąpi, ten 

kapitał, który jest do zainwestowania, zostanie zainwestowany w innych miejscach, które 

stworzą bardziej przyjazne warunki. Staramy się oczywiście dochować wszystkich należytych 

procedur, jeżeli chodzi o konsultacje społeczne, w tym zakresie. Jak wielokrotnie 

udowadnialiśmy, staramy się ten interes społeczny brać pod uwagę i inwestycje, które nie są 

akceptowane społecznie, nie lokalizować na naszym terenie, ale jasno trzeba sobie zdać 

sprawę, że musimy poszukiwać alternatywnych, innych źródeł dochodu. Oczywiście też 

myślę, że tutaj będziemy starali się na forum Rady zaprosić decydentów, ustawodawcy, 

przedstawicieli ustawodawców, czyli naszych posłów na Sejm, którzy tworzą prawo po to 

właśnie, żeby podyskutować o wsparciu dla samorządów, ponieważ no regulacje, które no są 

do tej pory, nie do końca gwarantują nam poziom rozwoju, który jest oczekiwany przez 

społeczeństwo. W związku z tym czeka nas tutaj pewnie długa batalia z przedstawicielami 

samorządu, sam z przedstawicielami ustawodawcy, którzy nie tak dawno również zasiadali 

wielokrotnie w ławach samorządowych, aby no pochylić się nad problemami samorządu, 

zapewnić właściwe źródła finansowania, ale również tego, czego oczekujemy, właściwe 

regulacje prawne, które ułatwią nam funkcjonowanie w tym zakresie. Także, myślę, że warto 

się koncentrować również na kwestiach rozwoju Gminy, pod kątem dochodu, uzyskiwania 

nowych źródeł dochodu. Oczywiście, rozwój osadnictwa powoduje, że mamy więcej 

podatników, mamy więcej płatników PIT-u. Ale jednocześnie, jak dobrze widzimy, musimy 

angażować się bardzo intensywnie, po stronie inwestycyjnej. Nie przeliczamy  tego 

oczywiście. Nie jest to interes. Nie jest to biznes, Gmina nie jest przedsiębiorstwem. Myślę, 

że rozwój osadnictwa jest pożądanym zjawiskiem i tego oczekujemy. Natomiast równolegle 

też szukalibyśmy rozwoju działalności gospodarczej, tworzenia warunków do rozwoju 

gospodarczy, poszukiwaniu nowych źródeł podatkowych no po to, żeby tym wszystkim 

zadaniom, które do tej pory stoją przed nami i będą stały przed nami, żeby im sprostać i tutaj 
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też warto podkreślić, że Rada w swoim działaniu stara się też wesprzeć poprzez choćby te 

uchwały planistyczne wesprzeć rozwój Gminy w tym zakresie. Natomiast tak jak 

powiedziałem, będziemy za każdym razem szukali kompromisu pomiędzy dobrem 

mieszkańców a zrównoważonym rozwojem Gminy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa? Ja powiem, jak to jest, tylko także tylko każdy budżet, który przyjmujemy, 

przyjmuje się za zgodą Rady i tak było budżetem na 2023 rok. Po szczegółowej analizie 

budżetu na ten rok, który Wójt nam przedstawił podjęliśmy i przyjęliśmy jednogłośnie.  

W ciągu roku spotkaliśmy się 12 razy, bo na 12 sesjach i na każdej sesji nie przypominam 

sobie, żeby nie było sesji, że gdzie nie było zmian dokonywanych, w tym budżecie i to nie 

była 1 czy 2, tylko to zawsze zbiór zadań, dopasowany do potrzeb na dany czas. I myślę, że 

wszystko to, co się działo w tym 2023 roku, cieszę się, że to jakby to, na zasadzie takiej 

zgodnej współpracy między Wójtem a Radą, bo jak powiem, nic o nas bez nas, głównie 

decydowaliśmy i wspólnie ponosimy tego skutki i fety, no niestety za każdym razem. Czy 

jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę bardzo Bartłomiej Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, uśmiecham się, bo mi przyszło w ostatniej minucie tutaj Pan 

Wójt wspomniał o tym, że oczekujemy rzeczywiście osadnictwo jest pozytywnym efektem  

w Gminie, rzeczywiście, chociaż z punktu widzenia budżetu Gminy wiemy, że osadnictwo 

wiąże się dla nas głównie z wydatkami, z doprowadzeniem wody, kanalizacji  

i budową dróg. Natomiast przychodów podatkowych z osadnictwa jakby nie ma za dużo, 

natomiast bardzo korzystną sytuacją dla budżetu Gminy na pewno są to działalności 

gospodarcze rzeczywiście. Widzimy gdzieś w okolicach dużych miast, powiedzmy tam dla 

przykładu Poznania, gdzie te Gminy ościenne, gdzie zlokalizowane są cały proces, tereny 

gmin, to są działalności gospodarcze, te Gminy tak naprawdę nie wiedzą, co z pieniędzmi 

robić mówiąc kolokwialnie. Tutaj paradoksalnie sam jako przedsiębiorca mogę powiedzieć, 

że jeżeli się prowadzi działalność gospodarczą i przedsiębiorca musi płacić podatki, to 

oczywiście nikt nie lubi płacić podatków, ale to każdy rozumie. Robię działalność, wykonuje 

działalność, muszę płacić podatki tutaj nie ma dyskusji. Natomiast z mojego doświadczenia 

wynika, że nie będę prowadził działalności nigdy tam, gdzie nie będzie miał drogi 

dojazdowej, bo to całkowicie zatrzymuje pomysł w ogóle na działalność. I tutaj znowu jest na 

barkach nas, naszej Gminy właśnie, że bez dróg nie będzie tej działalności, na którą 

oczekujemy, jesteśmy w takim miejscu, że to jest dla nas jak zwykle. Znowu wracam właśnie 
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z tym uśmiechem. Drogi są po prostu u nas podstawą. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos na temat sprawozdania?  

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Złotów wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za rok 2023 i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

wszyscy obecni na sesji –    

                                     (ustawowy skład Rady to 15 radnych) 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

            - za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

            - przeciw – 0 

            - wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.17.2024 
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Uchwała Nr III.17.2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Złotów 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2023 stanowi załącznik  

nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, zamykam punkt siódmy Drodzy 

Państwo, przechodzimy do punktu ósmego. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Złotów 

za rok 2023. 

 

Ad 8 

Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2023. 

Radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji otrzymali: 

1) Opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Złotów za rok 2023 – stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu, 

2) Uchwałę Nr 1.2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Złotów za rok 2023 – stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu, 

3) Uchwałę Nr SO-13/0955/32/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 kwietnia 2024 r. w sprawie wyrażenia opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok – stanowi załącznik  

nr 13 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział  i tu poproszę najpierw o przedłożenie 

opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2023 oddał głos 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Ewie Mreła. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Ewa Mreła – przedstawiła opinię Komisji 

Rewizyjnej. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów o wykonaniu budżetu Gminy 

Złotów za rok 2023. Powiedziała,  Komisja analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu 

przedłożonego przez Wójta Gminy Złotów w oparciu o kryterium legalności, celowości, 

gospodarności i rzetelności. Komisja Rewizyjna w dniu 25 kwietnia 2024 roku dokonała 

oceny wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 2023. Rozpatrzeniu podlegało sprawozdanie 

roczne z wykonania budżetu oraz sprawozdanie finansowe za 2023 rok, informacja o stanie 

mienia Gminy Złotów oraz Uchwała numer SO-13/0954/35/2024 Składu Orzekającego 
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Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 kwietnia 2024 roku. Komisja w dniu 

29 lutego 2024 roku dokonała szczegółowej kontroli inwestycji budowy sali wiejskiej wraz  

z zagospodarowaniem terenu w miejscowości Nowiny. Komisja w dniu 28 marca 2024 roku 

dokonała szczegółowej kontroli inwestycji: przebudowa drogi w miejscowości Bługowo oraz 

zagospodarowanie terenu przy sali wiejskiej w miejscowości Nowa Święta. Kontroli 

sprawozdania z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie za 2023 rok. Na podstawie powyższych kontroli, dokonania i dokonanych 

analiz oraz wyjaśnień pracowników merytorycznych i Wójta Gminy Złotów – Komisja 

Rewizyjna Gminy Złotów opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu Gminy Złotów za 2023 

rok. Uzasadnienie: budżet Gminy na 2023 rok został przyjęty uchwałą nr 53.519.2022 Rady 

Gminy Złotów z dnia 29 grudnia 2022 roku, w przyjętej uchwale budżetowej zaplanowano 

dochody na kwotę 55 166 445 zł, wydatki na kwotę 58 905 945 zł oraz deficyt budżetu  

w kwocie 3 739 500. W trakcie roku budżetowego – budżet Gminy Złotów zmieniony został 

15 razy, 12 razy uchwałą Rady Gminy i 3 razy zarządzeniem Wójta Gminy. Wszystkie 

zmiany budżetu były uzasadnione i zgodne z literą prawa. W wyniku dokonanych zmian 

budżet został ostatecznie zmieniony Uchwałą nr 65.636.2023 Rady Gminy Złotów z dnia 

28 grudnia 2023 roku, ostateczny kształt budżetu po zmianach na dzień 31 grudnia 2023 roku 

dochody 59 478 057 zł i 89 gr, wydatki 65 872 090 zł 92 gr, natomiast wykonanie na 

31 grudnia 2023 roku dochody 59 953 540 zł i 41 gr, wydatki 60 472 852 zł i 67 gr. Rok 2023 

zakończono deficytem w wysokości 519 312 zł, i 26 gr. Komisja stwierdziła, że wielkość 

zobowiązań długoterminowych nie przekraczała limitu określonego w ustawie o finansach 

publicznych, jak również przyjętych w uchwale budżetowej. Komisja stwierdza, że kredyty 

spłacone były w terminach zawartych w umowach bankowych. Wójt Gminy nie występował 

do wierzycieli z prośbą o przesunięcie terminu spłaty zobowiązań. Dług Gminy na koniec 

2023 roku wynosił łącznie 4 480 000. Zwiększył się w stosunku do roku poprzedniego  

o 69 500 zł. Poziom długu Gminy w stosunku do wykonanych dochodów na dzień 31 grudnia 

2023 roku stanowił 7,47%. Komisja stwierdza, że dług Gminy pozostaje na bezpiecznym 

poziomie. Podobnie jak w latach ubiegłych Gmina nie udzieliła żadnemu podmiotowi 

poręczeń ani gwarancji, w związku z czym nie posiada zobowiązań z tego tytułu. Komisja 

dokonała analiz wykonania zaplanowanych dochodów własnych Gminy, których wskaźnik 

wykonania podatków i opłat w większości wypadków przekroczył 100% planów.  

Na podstawie zgromadzonych dokumentów oraz analizy egzekwowania należności Komisja 

Rewizyjna ocenia pozytywnie działania Wójta w zakresie realizacji dochodów budżetowych. 
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Komisja stwierdziła zgodność sprawozdania finansowego za rok 2023 z przedłożonym 

sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu. Komisja ustaliła, że Gmina Złotów udzieliła 

dotacji dla podmiotów zaliczanych do sektora finansów publicznych w kwocie 1 160 463 zł 

75 gr oraz podmiotom niezaliczanych do sektora finansów publicznych w kwocie 

2 894 599 zł i 17 gr. Chciałabym tylko tutaj dopowiedzieć, że podczas posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej, które odbyło się 18 czerwca 2024 roku, nowi członkowie Komisji Rewizyjnej – 

nowej kadencji zostali poinformowani o zasadach procedury absolutoryjnej. Komisja 

zapoznała się ze wszystkimi dokumentami dotyczącym procedury absolutoryjnej, w tym  

z Uchwałą numer SO-13/0955/32/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu na 2023 rok. Dodała jeszcze wniosek 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium – Uchwała nr 1.2024 Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Złotów z dnia 25 kwietnia 2024 roku w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Złotów za rok 2023. Komisja w składzie: Ewa Mreła, Adriana 

Opłatek, Andrzej Białczyk, Adam Sulima, Tomasz Kędzia. Działając na podstawie art. 18 a 

ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budżetu Gminy Złotów za rok 2023. Komisja wnioskuje do Rady Gminy  

o udzielenie Panu Piotrowi Lach – Wójtowi Gminy Złotów, absolutorium za rok 2023. 

Uzasadnienie: Komisja analizowała wykonanie budżetu w oparciu o kryterium: legalności, 

celowości, gospodarności i rzetelności. Ocenie podlegało sprawozdanie  

z wykonania budżetu Gminy Złotów za rok 2023 oraz sprawozdanie finansowe za 2023 rok, 

informacja o stanie mienia Gminy oraz Uchwała numer SO-13/0954/35/2024 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 kwietnia 2024 roku. Po szczegółowej kontroli 

inwestycji: budowa sali wiejskiej wraz z zagospodarowaniem terenu w miejscowości Nowiny, 

przebudowa drogi w miejscowości Bługowo oraz zagospodarowanie terenu przy sali wiejskiej 

w miejscowości Nowa Święta. Kontrola sprawozdania z realizacji programu współpracy  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Komisja pozytywnie oceniła wykonanie 

budżetu. Opinia stanowi załącznik do niniejszej uchwały. W związku z powyższym Komisja 

wnioskuje o udzielenie Panu Piotrowi Lach – Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za rok 

2023. Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym – jednogłośnie. Uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia. Dziękuję. 
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– radni uwag nie wnieśli 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Pani 

Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej za przedłużenie opinii. Najpierw chciałbym tutaj 

podziękować bardzo za ogrom pracy, mogliście wysłuchać, jak szczegółowa ta opinia była. 

Poparta kontrolami w różnych zakresie, w różnej dziedzinie, więc myślę, jest bardzo rzetelna 

i jak najbardziej chciałbym tutaj, no adekwatna do stanu rzeczy, jaki mamy tutaj na dzień 

dzisiejszy. Analizując raport, jak i również cały budżet. Również dziękuję wszystkim 

członkom Komisji Rewizyjnej, bo też brali udział w tych posiedzeniach. Wszystkie 

dokumenty, łącznie tutaj przedstawione przez Panią Przewodniczącą, zostały złożone  

w biurze rady na moje ręce, wszystkie te dokumenty zostały przekazane: projekt uchwały 

wraz z opinią do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu wydania opinii. Dokumenty zostały 

złożone dokładnie przez Panią Przewodniczącą 25 kwietnia, zaraz następnego dnia, czyli 

26 kwietnia, zostały przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Regionalna Izba 

Obrachunkowa w dniu 30 kwietnia wpłynęła opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. Myślę, 

że nie będę czytał jej całej, bo jesteście Państwo w posiadaniu tej opinii jest pozytywna. 

Uchwała numer SO-13/0955/32/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 30 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Złotów 

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. Tutaj jest cała sentencja, paragrafy i tutaj jest biorąc 

powyższe tutaj pod uwagę Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

wyraża opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok został 

należycie uzasadniony. Czy ktoś ma jakieś pytania?  

– pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy do kolejnego punktu. 

Dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi, o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy. Proszę bardzo, zachęcam, zapraszam do dyskusji koleżanka 

Radna Alicja Bulawa. 

Alicja Bulawa – powiedziała, dziękuję. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

mieszkaniowych, Oświaty i Kultury Rady Gminy Złotów w składzie: Alicja Bulawa, Teresa 

Pawłowska, Adam Tomaszewski, Adriana Opłatek, Barbara Wyrwicka. Członkowie Komisji 
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zapoznali się z opinią składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

z dnia 4 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Złotów za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki, objaśnieniami oraz 

opinią i wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Złotów za 

2023 rok. Członkowie Komisji zapoznali się również z Uchwałą nr SO-13/0955/32/2024 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 30 kwietnia 2024 

roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Złotów z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2023. Wniosek Komisji Rewizyjnej został należycie uzasadniony, w związku  

z powyższym członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Spraw 

mieszkaniowych, Oświaty i Kultury Rady Gminy Złotów popierają wniosek o udzielenie 

Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za rok 2023. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koleżance Radnej. 

Proszę bardzo kolega Radny Jan Hammacher. 

Jan Hammacher – powiedział,  dzień dobry, członkowie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 

Ochrony Środowiska i Zdrowia Rady Gminy Złotów na swoim posiedzeniu w dniu 

17 czerwca zapoznali się z opinią Komisji Rewizyjnej Gminy Złotów o wykonaniu budżetu 

Gminy za 2023 rok i uchwałą Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów, w której pozytywnie 

zaopiniowano wykonanie budżetu za 2023 rok i zwrócono się do Rady Gminy o udzielenie 

Wójtowi absolutorium za 2023 rok. Mając powyższe na uwadze oraz zapoznaniu się  

z Uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Złotów w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok Komisja Rolnictwa, 

Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Zdrowia Gminy Złotów jednogłośnie wyraziła pozytywną 

opinię w sprawie wykonania budżetu za 2023 rok oraz popiera wniosek o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koledze, proszę 

bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa? Kolega Radny Bartłomiej Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Złotów  

w składzie: Bartłomiej Batko – Przewodniczący, Jacek Januszewski – Zastępca 

Przewodniczącego, Alicja Bulawa – członek. Opinia w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Złotów za 2023 rok. Członkowie Komisji przeanalizowali następujące dokumenty: po 
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pierwsze – Sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Złotów za 2023 rok, przyjęte 

Zarządzeniem nr 68.2024 Wójta Gminy Złotów z dnia 25 marca 2024, sprawozdanie 

finansowe za 2023 rok, Uchwałę numer SO-13/0954/35/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 kwietnia 2024 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2023. Opinię Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Złotów o wykonaniu budżetu Gminy za rok 2023, Uchwałę numer 

1.2024 Komisji Rewizyjnej Gminy Rady Gminy Złotów z 25 kwietnia 2024 roku, w którym 

ta Komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu i zawnioskowała o udzielenie Panu 

Piotrowi Lach, Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za 2023 rok oraz Uchwałę numer SO- 

13/0955/32/2024 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

30 kwietnia 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej. I po 

przeanalizowaniu powyższych dokumentów członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Gminy Złotów jednogłośnie popierają wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

Wójtowi Gminy Złotów absolutorium za 2023 rok. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. Wysłuchaliśmy  

tu opinii poszczególnych Komisji, opinii przygotowanej przez Komisję Rewizyjną. Wcześniej 

powiedziałem, że to była bardzo szczegółowa, poparta wszelkimi kontrolami w różnym 

zakresie. Czyli to jest opinia, powiem tak krótko wszystkich Radnych. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos? 

– więcej głosów nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, podjęcie Uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023. 

Ważny projekt uchwały, pozwolę sobie w całości odczytać: projekt uchwały  

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2023. Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 4 i art. 28a ust. 1, 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym Dz.U. z 2024 roku, poz. 609 i 721 oraz art. 271 ust.1 ustawy  

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o Finansach Publicznych Dz.U. z 2023 roku, poz. 1270, 1273, 

1407, 1429, 1641, 1693, 1872. Uchwala się, co następuje § 1. Rada Gminy Złotów udziela 

Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2023. § 2. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – po przedstawieniu projektu uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 

poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – wszyscy obecni 

na sesji –  

                                     (ustawowy skład Rady to 15 radnych) 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

            - za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

            - przeciw – 0 

            - wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.18.2024 

Uchwała Nr III.18.2024 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Złotów absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu za rok 2023 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy do pkt 9 porządku obrad.  
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Ad 9 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego Gminy Złotów. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, 

otwieram dyskusję. Przedyskutowane tak, na posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję.  

Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto 

jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.19.2024 

Uchwała Nr III.19.2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy 

Złotów stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Zamykam pkt 9, przechodzimy do pkt 10. 
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Ad 10 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości 

gruntowych nr 468/10, 468/11 obręb Stawnica oraz 435/3, 435/4, 436/3, 436/4, 437/3, 437/4 

obręb Międzybłocie. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. 

Przedyskutowane tak, na posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję.  

Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto 

jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.20.2024 
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Uchwała Nr III.20.2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla nieruchomości gruntowych nr 468/10, 468/11 obręb 

Stawnica oraz 435/3, 435/4, 436/3, 436/4, 437/3, 437/4 obręb Międzybłocie stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu. 

Zamykam pkt 10, przechodzimy do pkt 11. 

Ad 11 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały uchylającej uchwałę w sprawie 

użyczenia nieruchomości zabudowanych budynkami remiz strażackich jednostkom 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram 

dyskusję. Przedyskutowane tak, na posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję.  

Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto 

jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 
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- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.21.2024 

Uchwała Nr III.21.2024 uchylająca uchwałę w sprawie użyczenia nieruchomości 

zabudowanych budynkami remiz strażackich jednostkom Ochotniczych Straży Pożarnych  

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Zamykam pkt 11, przechodzimy do pkt 12. 

Ad 12 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 174 obręb Górzna oraz części 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej dz. nr 105 obręb Zalesie, stanowiących własność 

Gminy Złotów. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. 

Przedyskutowane tak, na posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma 

pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   
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15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.22.2024 

Uchwała Nr III.22.2024 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej dz. nr 174 obręb Górzna oraz części nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej dz. nr 105 obręb Zalesie, stanowiących własność Gminy Złotów stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

Zamykam pkt 12, przechodzimy do pkt 13. 

Ad 13 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Złotów. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, 

otwieram dyskusję. Przedyskutowane tak, na posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję. Są 

pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest 

za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.23.2024 

Uchwała Nr III.23.2024 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Zamykam pkt 13, przechodzimy do pkt 14. 

Ad 14 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości 

gruntowej stanowiącej własność Gminy Złotów. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, 

otwieram dyskusję. Przedyskutowane tak, na posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję. Są 

pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest 

za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   
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8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.24.2024 

Uchwała Nr III.24.2024 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Gminy Złotów stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Zamykam pkt 14, przechodzimy do pkt 15. 

 

Ad 15 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych 

na terenie Gminy Złotów. Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. 

Przedyskutowane tak, na posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma 

pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się 

wstrzymuje, proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 

radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   
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4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.25.2024 

Uchwała Nr III.25.2024 w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej  

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Złotów stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

Zamykam pkt 15, przechodzimy do pkt 16. 

 

Ad 16 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów  

Sp. z o. o., w drodze wniesienia wkładu pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów. 

Projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram dyskusję. Przedyskutowane tak, na 

posiedzeniach Komisji. Otwieram dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt 

uchwały pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę  

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.26.2024 

Uchwała Nr III.26.2024 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Gminy Złotów Sp. z o. o., w drodze wniesienia wkładu 

pieniężnego i objęcia w zamian nowych udziałów stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Zamykam pkt 16, przechodzimy do pkt 17. 

Ad 17 

Sławomir Czyżyk – powiedział, rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do uchwały budżetowej na 2024 rok. Zostały nam przedłożone autopoprawki.  

W związku z tym, Drodzy Państwo, najpierw pozwolę sobie przegłosować autopoprawki. 

Proszę bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, projekt uchwały macie Państwo przed sobą, otwieram 

dyskusję. Są pytania? Skoro nie ma pytań, poddaję projekt uchwały wraz z przyjętymi 

autopoprawkami pod głosowanie, proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę 

o naciśnięcie odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   
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6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.27.2024 

Uchwała Nr III.27.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2024 

rok stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Zamykam pkt 17, przechodzimy do pkt 18. 

Ad 18 

 

Sławomir Czyżyk – przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029.  

I tutaj również najpierw musimy przegłosować autopoprawki. Poddaję pod głosowanie 

autopoprawki. Proszę bardzo, kto jest za przeciw lub się wstrzymuje, proszę o naciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   
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6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie  

 

Sławomir Czyżyk powiedział projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 

z uwzględnieniem wcześniej głosowanych autopoprawek i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Barbara Wyrwicka X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   
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12. Paulina Pietrykowska X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Jarosław Łuczyk X   

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr III.28.2024  

Uchwała Nr III.28.2024 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2024 – 2029 stanowi załącznik  

nr 24 do protokołu. 

Zamykam pkt 18, przechodzimy do pkt 19. 

Ad 19 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja na temat projektów organizacyjnych szkół na rok 

szkolny 2024- 2025. Otwieram dyskusję. Drodzy Państwo, informacja jest przed Państwem. 

Tak jak wszystkie materiały były dostępne na komisjach. Proszę bardzo oddaję w tej kwestii 

głos Panu Wójtowi, proszę bardzo. 

 

Piotr Lach – powiedział, myślę Szanowni Państwo, że warto zwrócić uwagę na fakt,  

że zbliżamy się do końca roku szkolnego, mieliśmy okazję wczoraj uczestniczyć  

w uroczystości nadania tytułu prymusa, sportowca roku w Szkole Radawnicy. Muszę 

powiedzieć, że byłem pod ogromnym wrażeniem, zresztą byli też tam przedstawiciele Rady, 

uczestniczyli w tej uroczystości. Jestem pod dużym wrażeniem osiągnięć, jakie zdobyli 

uczniowie Szkoły Podstawowej w Radawnicy. Zdaję sobie również sprawę, że w pozostałych 

szkołach w mniejszym lub większym stopniu też mamy grupę uzdolnionych uczniów, 

oddanych nauczycieli, którzy angażują się w pracę na rzecz tych uczniów. Jutro odbywa się, 

odbywają się kolejne zakończenia oczywiście roku szkolnego, w wszystkich pozostałych 

placówkach. W tym miejscu no też warto zwrócić uwagę, że właśnie te wyniki nauczania nam 

się troszeczkę poprawiły, a aktywność w zakresie uczestnictwa właśnie młodzieży, dzieci, 

młodzieży w różnych formach rywalizacji wydaje mi się, że jest spora i te sukcesy tak jak 

powiedziałem, robią na nas ogromne wrażenie. Także myślę, że z tego miejsca warto 
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podziękować nauczycielom, dyrektorom za zaangażowanie w kierowaniu tych placówek i mam 

nadzieję, że kolejny rok no będzie równie owocny, mimo trudności związanych właśnie  

z właściwą organizacją pracy w tym nowym roku szkolnym, zarówno w zakresie kadrowym, 

jak i na pewno formalno- prawnym, organizacyjnym w związku ze zmianami różnego rodzaju 

przepisów, co na pewno nie ułatwia pracy kadrze pedagogicznej, ale mam nadzieję,  

że sprostają tym wyzwaniom. Natomiast w odniesieniu do mijającego roku szkolnego myślę,  

że słowa podziękowania należą się właśnie wszystkim osobom, które przyczyniły się do 

sukcesu naszych uczniów. No i oczywiście gratuluje naszym uczniom. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos na temat tej informacji? Skoro nie widzę, zamykam pkt 19. 

Przechodzimy do pkt 20.  

Ad 20 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja o stanie opieki przedszkolnej w Gminie,  

w tym o wynikach naboru dzieci na rok szkolny 2024 – 2025 i planowanych remontach 

przedszkoli. Proszę, bardzo otwieram dyskusję. Nie ma chętnych do dyskusji, dziękuję, 

zamykam pkt 20. Przechodzimy do pkt 21.  

Ad 21 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Informacja na temat współpracy Gminy ze szkołami 

prowadzonymi przez stowarzyszenia, informacja również w Państwa posiadaniu, otwieram 

dyskusję. Nie ma. 

Zamykam pkt 21. Przechodzimy do pkt 22. 

 

Ad 22 

Interpelacje i zapytania radnych  

- brak 

Zamykam pkt 22. Przechodzimy do pkt 23. 

 
Ad. 23 

 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

- brak 
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Ad. 24 

Wolne wnioski i informacje 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? 

Piotr Lach – powiedział, pewnie trochę niezręczna sytuacja, bo chciałbym, żebyśmy może 

parę minut przeczekali, ponieważ tutaj jakby jestem w kontakcie z Panem Wicestarostą i no 

za chwilę ma być, ale no nie wiem, o ile Pan Przewodniczący oczywiście zechce, zechce 

poczekać. Natomiast ja chciałem wspomnieć o organizowanym przez Lasy Państwowe 

spotkaniu, nie zabrałem tej agendy tutaj, natomiast ono będzie się odbywało w poniedziałek, 

tak i zachęcam do udziału. Co prawda nie wiem, czy tam były już wymagane, wymagane 

zgłoszenia, mam. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, bo ja byłem akurat wczoraj spotkałem się czy przedwczoraj  

z osobą, która to organizuje tam, zaangażowana w organizację i prosił, żeby przekazać, że nie 

ma limitu, bo tam ktoś im się wykruszył i mogą, mile są widziani wszyscy chętni Radni do 

udziału w tych warsztatach. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest, z tego powodu właśnie chciałem też jakby zachęcić do 

udziału w takiego, tego typu wydarzeniu. No mam nadzieję, że te informacje, które można 

będzie tam pozyskać, będą przydatne w ocenie różnych działań ze strony Lasów 

Państwowych. Tak jakby Państwo doskonale pamiętacie. Nie tak dawno odbywała się 

konferencja na temat wilka. No też żałowałem, że jakiegoś szerszego udziału w tym zdarzeniu 

nie było. Natomiast są to rzeczy, które wzbudzają bardzo często cały szereg kontrowersji  

i dyskusji i też ja niedawno, jak Państwo widzieliście w sprawozdaniu, spotkałem się  

z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Pile, gdzie rozmawialiśmy na 

temat szeregu problemów, które próbujemy rozwiązać od wielu lat, no niestety bezskutecznie 

jak dotychczas, a zwłaszcza w zakresie przejęcia nieruchomości. Czy zamiany wzajemnej 

nieruchomości. Głównie tutaj była kwestia Wąsosza, rozwiązania problemów dojazdu do 

przysiółka czy miejscowości Rosochy. Również Grodna, gdzie w zasadzie te miejscowości  

są odcięte od możliwości dojazdu. Podobnie zresztą Grudna, te lokalizacje są odcięte od 

dostępu do dróg publicznych, są odbywa się to wyłącznie za pośrednictwem Lasów 

Państwowych i myślę, że będzie tutaj doskonała okazja do tego, żeby pewne kwestie w tym 

zakresie poruszyć. To na razie dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję Panie Wójcie, proszę kolega Radny Bartłomiej 
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Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, chciałbym powiedzieć Państwu o tym, że wczoraj odbyło się 

posiedzenie komisji stypendialnej. Jutro jest piątek i w szkołach odbywają się uroczyste 

zakończenia roku szkolnego, więc jest ku temu jak najlepsza okazja. Pomimo że na co dzień 

nam jako Radnym szkoły kojarzą się głównie z wydatkami, to jednak pomimo to każdy 

praktycznie z nas jest rodzicem i w tych szkołach znajdują się też nasze dzieci i jednak 

patrzymy na to, że te dzieci tam zdobywają wiedzę, są opieką, uczą się i dla nas to też jest 

satysfakcjonujące, a ten dzień właśnie ostatni, szczególnie satysfakcjonujący, gdzie pojawia 

się świadectwo. Chciałem powiedzieć, że było złożonych ponad 100 wniosków o udzielenie 

stypendium naszym uczniom z naszych wszystkich szkół. I sytuacja jest o tyle trudna  

i napięta, że fizycznie wygląda to tak, że do wtorków w godzinach popołudniowych odbywają 

się jeszcze rady pedagogiczne w szkołach, które te wnioski zatwierdzają. Wtorek po południu, 

w środę rano odbywa się już spotkanie komisji, która analizuje te wnioski i zatwierdza je, Pan 

Wójt ostatecznie akceptuje, przydziela te kwoty, tak żeby jutro rano już uczniowie mogli 

dostać te stypendia. I tak rzeczywiście, taka sytuacja akurat budzi właśnie pozytywnie 

optymizmem. W dużej mierze też są to osiągnięcia sportowe i to też jest bardzo pozytywne, 

ponieważ wśród młodzieży ogólnie w oświacie mówi się o tym, że dzisiejsza młodzież ma 

coraz większe kłopoty z aktywnością fizyczną, ponieważ są absorbowani przez bardzo 

stacjonarne urządzenia elektroniczne. Jednak tutaj widzimy, że nie jest tak źle, że uczniowie 

bardzo chętnie udzielają się fizycznie, czego dowodem jest duża liczba właśnie wniosków  

o udział w różnego typu zawodach, w różnych dyscyplinach sportowych. No ale szczególnie 

też ważne są uważam takie osiągnięcia nie tylko za wyniki w nauce, czyli za frekwencję, za 

przepraszam, za średnią z ocen, ale szczególnie istotne są takie szczególne osiągnięcia  

w nauce i szczególne osiągnięcia artystyczne, gdzie rzeczywiście uczniowie wykazują się 

swoimi indywidualnymi predyspozycjami. Mocno wychylającymi się z szeregu i takim 

osobom naprawdę należy się słowo uznania i miejmy nadzieję właśnie, że te stypendia 

pamiętam w zeszłym roku mówiliśmy o tym, żeby one były rzeczywiście godne, mówiąc 

ogólnie no staraliśmy się tak właśnie zrobić. Mimo że duża liczba była tych wniosków  

i przyznana kwota nie pozwoliła wszystkim jakoś superwysoko to wynagrodzić, ale myślę, że 

jest to jaki sposób uznania dla tych uczniów, którzy swoją pracą i swoimi umiejętnościami 

wykazali się na forum całej szkoły. Dziękuję. 

godz. 1106 – na obradach obecny Wicestarosta Powiatu Złotowskiego Daniel Sztych 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Radnemu, proszę Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, chciałem wrócić też proszę Państwa do kwestii, którą starałem się 

dziś tutaj przemycić w trakcie tych wystąpień. Natomiast no charakter sesji, jakby troszeczkę 

tutaj uniemożliwił to. Chciałem bardzo apelować do Państwa też o aktywność w zakresie 

informowania o planowanej inwestycji i rozbudowy linii 110 kv w miejscowości Święta.  

W ostatnich dniach w poniedziałek i we wtorek odbyły się konsultacje dotyczące podjętych 

przez nas uchwał w zakresie odnawialnych źródeł energii, czyli farm wiatrowych w okolicy 

Kamienia i Sławianowa. Uczestniczyłem w tych spotkaniach. Były to spotkania, które odbyły 

się z mieszkańcami, a następnie odbyły się spotkania online. Natomiast okazuje się, że 

większą, większe zainteresowania, bardziej można powiedzieć o niepokoju czy wręcz 

sprzeciwie. Większe zainteresowanie sprowadza się do przedstawionego przez nas pisma od 

polskiej sieci energetycznych dotyczących budowy linii 110 kv, które jak już na zebraniach 

niektórych wspominałem, ma być połączeniem GPZ złotowskiego, czyli głównego punktu 

zasilania w Złotowie do projektowanego do budowy GPZ-u w Lipce i dalej do Sępólna 

Krajeńskiego. Ta linia jest bardzo ważna w ocenie inwestorów, jeżeli chodzi o możliwości 

wykorzystania czy tworzenia odnawialnych źródeł energii, również jest ważna dla 

przedsiębiorców, którzy potencjalnie mają duże zapotrzebowanie na energię elektryczną oraz 

z tego, co pisali inwestorzy jest szansa na stabilizację dostaw prądu, czyli na ograniczenie 

liczby wyłączeń lub awarii spowodowanych bardzo długą linią, która do tej, z którą mamy do 

tej pory do czynienia. Natomiast jasno chcieliśmy podkreślić, że nie Gmina Złotów jest 

inwestorem. Zostaliśmy poproszeni o wyrażenie opinii na temat przebiegu tej linii i tutaj 

jasno stwierdziliśmy, że my opinię możemy wydawać w odniesieniu do gruntu, których 

jesteśmy właścicielem. Natomiast w pozostałych przypadkach wypowiadać się powinni 

właściciele nieruchomości, na których lub przez które przebiegać ma ta linia. Z uwagi na to, 

że termin pisma, ponieważ wcześniej korespondowaliśmy z inwestorem, jednak prosiliśmy  

o przysłanie szczegółowej, szczegółowego wykazu działek, przez które przebiega linia. 

Ponieważ wcześniej trudno było mówić o lokalizacji, kiedy nie było wiadomo dokładnie, 

gdzie będzie przebiegała. W związku z tym np. na zebraniu w Blękwicie, gdzie mówiliśmy  

o odnawialnych źródłach energii, nie mówiliśmy jeszcze o przebiegu tej linii 110 kv, a ona 

przez częściowo przez grunty należące do miejscowości Blękwit przebiegać będzie, potem 

idzie w kierunku miejscowości Święta i potem przez grunty miejscowości, sołectwa 

Międzybłocie przebiega w kierunku granicy z Gminą. I tutaj powtarzam, że nie jesteśmy 

inwestorem. Apelujemy do mieszkańców, żeby się zapoznali z przebiegiem tej trasy, wyrazili 
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swoje opinie. My oczywiście je prześlemy, można te opinie przesyłać bezpośrednio na 

podane tam adresy lub przesyłać do nas. I jeżeli ktoś do Państwa się zwróci z takim pytaniem 

to bardzo prosimy o to, żeby ewentualnie w celu uzyskania szczegółowych informacji odesłać 

ich do nas. My nie zamykamy jakby tutaj terminu składania tych uwag. Chcielibyśmy, żeby 

do końca czerwca jak najwięcej tych uwag spłynęło i wtedy spróbujemy odesłać je do 

inwestora. Natomiast myślę, że cały czas należy zachować czujność i aktywność w tym 

zakresie. Linia jest bardzo potrzebna, należy szukać kompromisowego przebiegu. Ja mam 

nadzieję i myślę, że tutaj inwestor pochyli się nad wnioskami mieszkańców i uwzględni ich 

interes. Dziękuję bardzo.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Witam serdecznie Starostę, 

tak na początku mówiłem listę gości zaproszonych na dzisiejszą uroczystą sesję mieliśmy 

dosyć sporą, ale się bardzo skróciła. Cieszymy się, że chociaż Starosta nas tutaj odwiedził.  

W ostatniej chwili, ale jesteśmy w punkcie wolne wnioski i informacje, więc myślę, że oddam 

Panu głos, jeżeli Pan proszę, Panie Starosto. 

Daniel Sztych – powiedział, witam wszystkich bardzo serdecznie przepraszam, że dopiero na 

sam koniec mogę wziąć udział. Niestety również inne, dosyć ważne, gdzie jestem niezbędny. 

Akurat musiałem brać udział, więc Szanowna Rado, ja wiem, że jesteśmy po zebraniach 

wiejskich i pewnie tych wniosków z Gminy Złotów będzie sporo, różnych uwag, które 

różnych uwag odnośnie infrastruktury, dróg, wiem, spiszemy to pewnie i będziemy się starać 

poprawić, naprawić pewne elementy. Jest pewna kontynuacja, musimy ustalić, co było 

wstępnie ustalane i co jest do realizacji. Na tą chwilę w powiecie jest otwarta lista utylizacji 

wyrobów zawierających azbest. I to myślę, że jest ważnym elementem, żeby się zgłosić, 

dosyć sporo osób już złożyło wnioski i tutaj decyduje akurat kolejność składania wniosków, 

więc proszę tym osobom, które jeszcze chcą, jeszcze przypomnieć i poprosić o przekazanie,  

o przekazanie tej informacji o naborze, o naborze po prostu. Następnym elementem jest, no 

właśnie, linia m.in. do mnie też trafiło pismo od mieszkańców, głównie ze Świętej, odnośnie 

przebiegu linii. Ja ten list, ja tą listę osób Panu Wójtowi przekazałem, przynajmniej takie było 

polecenie, nie wiem, czy ona tutaj już do Pana Wójta dotarła. Osób, które no nie zgadzają się 

na taką lokalizację i proszą o inną lokalizację. Nie wiem, być może trzeba będzie z 

inwestorem się spotkać I jeszcze raz przeanalizować wstępnie proponowany przebieg tej linii. 

Ja wiem, że to już i tak chyba jest kolejny przebieg, bo miasto Złotów przez ich grunty gdzieś 

tam miała przebiegać i oni się wstępnie nie zgodzili. W związku z tym jest inna koncepcja, 

która do tej pory nie była jakby omawiana. No ale myślę, że tutaj z Eneą trzeba, z Eneą czy 
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polskimi sieciami trzeba się spotkać i na ten temat rozmawiać, żeby to jak najmniej było 

uciążliwe dla mieszkańców. No po prostu taka inwestycja też jest dla nas ważna, bo to ten 

temat już był jakieś 8 lat temu bardzo intensywnie poruszany, jak byłem pierwszą kadencję 

wicestarostą. Bo jest problem taki, że nie mają, jak zasilić Lipki i tak naprawdę nie mają 

problem z zasileniem samego Złotowa, ponieważ mamy wszystkich prąd, który idzie, jest  

z tej strony od Piły, a nie mamy żadnego zasilania od z drugiej strony, jak się coś na Pile 

dzieje, to my zostajemy bez jakiegokolwiek przepięcia i bez zasilania, więc no to był główny 

z elementów. Oczywiście, teraz ten element przesyłu prądu z fotowoltaiki z innych źródeł też 

wchodzi jakby w grę, no i jest to potrzebne i trzeba to tylko trzeba, to jakby uwzględnić też 

wnioski, potrzeby mieszkańców pewnie nie wszystkich da się zadowolić, bo gdzieś musimy 

to wybudować, no i tyle w tym w tym temacie może są jakieś pytania? 

Sławomir Czyżyk – powiedział, to ja bym miał, ja bym miał dwa pytania, z powietrza na 

ziemię zejdźmy. Chodzi o drogi, chciałbym się dowiedzieć, czy jakieś plany są dalsze  

w związku z tą drogą tam Rudna do skrzyżowania do Kujania. Zostały 2 km tej nieszczęsnej 

drogi, nieskończonej w Rudnej do skrzyżowania, no jak również chciałbym spytać o tą naszą 

drogę tutaj, którą no podzielona została na etapy. Dojechaliśmy do Górki Klasztornej,  

a wiemy, że ona jest zaprojektowana aż przez krajeński las do Krajenki tam, dopięcia do tej 

wojewódzkiej. No i tak chciałbym się kogoś spytać, jakie są to plany ku temu na najbliższą 

kadencję? Władza się zmieniła, nie będę tutaj mówił, ale mam taką nadzieję, że no chociażby 

nawet jakoś tam będziecie, tam Państwo lobbować w tej stronie, bo tu zaczęte i tam zaczęte, 

tu w połowie, a tam prawie na końcu i tak nie wiadomo z perspektywy tamtej drogi w Rudnej 

no to tak troszeczkę kolokwialnie mówię, wszystkie, śmiesznie wygląda, bo tyle taki duży 

odcinek zastał zrobiony, ładna droga, zatoczki, wszystko elegancko, no i przed samym tym, 

biegacz przed samą metą się przewrócił 2 km zostaje. 

Daniel Sztych – powiedział, od razu pozwolę sobie odpowiedzieć. Ta inwestycja, która jest 

rozpoczęta, no nie wyobrażam sobie, żeby jej nie dokończyć. Natomiast na pewno będziemy 

szukać źródła finansowania. Nie powiem, że nie rozmawiam pewien z Wojewodą na ten 

temat, żeby dokończyć od skrzyżowania drogi wojewódzkiej do Rudnej, żeby to dokończyć, 

bo to jest tak faktycznie zawieszone. Z informacji, jakie posiadamy ze względu na to, że tam 

nabory były do odpowiednich sum, no to zostało skracane, obcinane. W trakcie okazało się, 

że w zestawieniu rzeczowo finansowym są błędy. Trzeba było do tej drogi dołożyć 800 czy 

900 000 zł. Wynikało to z pomyłek tak przynajmniej nam to się przedstawia i całe szczęście, 

że te pieniądze były, bo by się okazało, że trzeba z wielu innych elementów, jeszcze 
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zrezygnować. Na szczęście Polski Ład tam pozwala dołożyć jakby ten błąd projektanta, który 

źle wycenił, bo wycenił chyba 2000 m, a tam się okazało, że jest tam 18 czy prawie 20 000 m, 

czyli takie niedoszacowanie, no blisko 1 000 000 zł. Ale całe szczęście, to się uda. Zabieramy 

się za projektowanie i do tego, żeby była dokumentacja przygotowana od Czajcza do 

Buntowa, do Sławianowa w tą stronę, no bo nie wyobrażam sobie, żeby ta droga po prostu tak 

mogła zostać, tak funkcjonować, to są, to są dwie, jakby bezwarunkowe inwestycje,  

no i inwestycje, na którą zwróciłem uwagę i Dyrektorowi osobiście wydałem polecenie 

stworzenia odnośnie warunków środowiskowych dla drogi Święta- Nowa Święta, bo uważam, 

że tam też musimy interweniować. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jest nadzieja, a jeszcze teraz mi się przypomniało Panie 

Starosto, korzystając, ale to taka prośba, bo też kilka razy z Dyrektorem rozmawiałem  

z Zarządu Dróg. Chodzi o ten nasz chodnik w Skicu, który jest no cieszymy się, że ten 

chodnik jest przede wszystkim, ale on jest tak zbudowany i usytuowany, że po prostu no jest 

praktycznie na równi z jezdnią. Teraz, po dolaniu tej drugiej warstwy i on jest jak opady, są 

zalewany i on się po prostu w kilku miejscach po zapada i obiecane miałem, że po prostu 

przyjdzie, przyjedzie ekipa i naprawi to, ale jakoś do tej pory, no nie mogę się doczekać. 

Daniel Sztych – powiedział, ja mogę powiedzieć tylko tyle, że przekaże Dyrektorowi, że tak 

powiem tą sytuację, wiem, że w wielu miejscach jest taka sytuacja, ja mam dużą obawę, tak 

samo w Świętej, ponieważ jeżdżę tam i jak widzę opady. Inwestycja jest wykonana, jest 

wykonana bez odwodnienia i zarazem pobocze jest zalane, chodnik jest zalany i pół jezdni. 

No niestety, zwracaliśmy na to uwagę, ale to było no teraz trzeba będzie to pewnie w jakimś 

stopniu naprawiać. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś Barbara Wyrwicka, proszę 

bardzo. 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, żeby w projekcie uwzględniono kładkę dla pieszych, bo 

to jest taki odcinek, który jest bardzo niebezpieczny, porusza się tamtędy dużo ludzi na 

rowerach, też są turyści, którzy się przemieszczają oglądając ten zwalony most i jeśli byłaby 

ta realizacja przebudowy, to może byłby, może byłby, może byłaby szansa, żeby poszerzyć to 

o tę kładkę dla pieszych. I tu prośba o wsparcie, jeśliby można było. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę Panie Starosto, Pan odpowie na 

bieżąco. 

Daniel Sztych – powiedział, Będzie łatwiej, bo, dziękuję za tą uwagę. Nie wiedziałem, że tam 
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się toczą jakieś prace, natomiast będę na pewno rozmawiał zarówno z kierownikiem tutaj, jak 

i z Dyrektorem Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Nie jest to, to myślę żaden problem, żeby 

podjąć takie rozmowy. Faktycznie tam, przy tym zabytkowym zarazem obok moście, się 

mieszkańcy i turyści kręcą i jest tam niebezpiecznie. Zresztą, myślę, że te prace zintensyfikują 

też po tym ostatnim wypadku, kiedy tam ciężarówka wpadła do wody, więc tylko nie wiem, 

czy oni planują remont tego mostu, czy oni po prostu planują przebudowę totalną i budowę 

nowego- tego nie wiem. Spróbuje się zorientować. 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, słyszałam z kręgów z drogówki, że budowę.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, kolega Radny Andrzej Białczyk. 

Andrzej Białczyk – powiedział, ja mam też pytanko, czy ten chodnik rozpoczęty w Świętej 

będzie dokończony? Jakie tam są plany, bo coś by trzeba było. Już rozmawialiśmy na ten 

temat, ale coś by trzeba było zrobić, jakby to miało być niedokończone, no to trzeba coś 

zrobić na koniec tej ścieżki, że można przejechać na prawą stronę, przejście dla pieszych, bo 

kończy się trawa i wjeżdża w trawę rowerem i koniec jest jechania także mam tutaj przekaz, 

już rozmawialiśmy na ten temat, mam tutaj pismo od wcześniejszych rządów, że będzie to 

dokończone i myślę, że podejmowaliśmy decyzję wszyscy razem wspólnie, tam w powiecie,  

z wcześniejszym rządami, że mieliście, macie na ten dalej wzgląd na ten chodnik i będzie się 

dokończyć, ale to decyzja należy do Was. Także myślę, że to pozytywnie będzie załatwione, 

bo moi mieszkańcy mnie atakują i oczekują odpowiedzi. 

Daniel Sztych – powiedział, dziękuję za to pytanie. Faktycznie w miejscowości Święta,  

w miejscowości Święta, dosyć dużo ostatnio było robione. Nie ma tego na pewno zapisanego 

w planie budżetu na ten rok. To no takie są fakty, jeśli chodzi o zakończenie takie nie wiem, 

czemu to było tak zakończone, trudno mi jest to tłumaczyć i wyjaśniać. Jeśli tam nie ma 

zjazdu, to trzeba będzie jakoś, żeby można było przejechać czy zjechać. Natomiast 

miejscowość Święta w całości jest objęta chodnikiem przy drodze powiatowej. Miejscowość 

Święta jest bez problemu połączona ze Złotowem, przynajmniej 1 stroną, w całości 

chodnikiem, no a jeszcze niestety w Gminie mamy takie miejscowości, że nie ma w ogóle 

chodnika i myślę, że to jest dla nas priorytetem. Rozumiem, że jest duży ruch w Świętej, ale 

proszę nas też zrozumieć, że są miejscowości, gdzie tych chodników jeszcze brakuje i wydaje 

mi się, że uczciwie będzie te prace skierować tam, wiem, że są i wiem, że te rozmowy były. 

Natomiast jak mówię, nie było zabezpieczonych środków w tym kierunku. Wiemy przecież, 

jaki jest budżet i wiemy, że te światła są tam wybudowana i do tego jest ładnie dobudowane. 
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Natomiast ta rozmowa już się toczy kilka lat, ale dalej budujemy w miejscowościach, gdzie 

nie ma i muszę powiedzieć np. że jest wniosek mieszkańców Nowego Dworu, żeby tam już 

też zwrócić uwagę na chodnik, bo też jest potrzeba przy drodze powiatowej, bo się stworzyło 

nowe osiedle domków i też dzieci uczęszczają do szkoły i trzeba tam chodnik zrobić. Myślę, 

że jednym z takim też osób jest tu Pan Tadziu Brzeziński, który też jakiś czas czekał na 

chodnik, który po kilku latach został wybudowany na ulicy Młyńskiej. Też się to udało, więc 

troszkę spokoju. Pamiętamy, o tym, wiemy, nie mogę się zadeklarować, że będziemy to robić 

w przeciągu roku czy dwóch, ale przyjmuje to do wiadomości, że jest to też do zrobienia. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – zapytał, kto teraz nie wiem. Nie wiem, teraz – koleżanka Radna Teresa 

Pawłowska. 

Teresa Pawłowska – powiedziała, ja, Panie Wicestarosto, złożyłam wniosek na zebraniu 

wyborczym w Bługowie, na zebraniu wyborczym na sołtysa. I znaczy się przedstawiłam, ale 

ten wniosek złożyłam w sekretariacie Starostwa do Pana Starosty i Rady Powiatu. W związku 

z oczyszczeniem mostu, za co dziękuję, most został oczyszczony i no do stanu takiego 

estetycznego chociażby jeszcze prosiłabym może, jeśli można o pomalowanie barierek. 

Natomiast no i też zaczęły się prace przy wykonywaniu wycięcia krzewów, o co prosiłam też 

za to dziękuję, bo prace postępują. Natomiast prosiłam też o przegląd techniczny mostu  

i jakiekolwiek może wstępne, jakieś remonty. Ponieważ gdy się wjeżdża do Bługowa ze 

strony po stronie prawej, no wyraźnie widać, że most się zapada i trzeba koniecznie,  

i natychmiast coś z tym zrobić. No wniosek został złożony, 27 było zebranie w Bługowie, 

natomiast wniosek złożyłam 29 maja no i dotychczas nie dostałam jeszcze żadnej odpowiedzi. 

No w związku z tym prosiłabym może tutaj Wicestarostę o odpowiedź i chciałam też zapytać 

o tą drogę z Buntowa w kierunku Czajcza, no ale już tutaj pytał Pan Przewodniczący, no jakąś 

odpowiedź chociaż nie zadowala mnie do końca, ale bardzo proszę, aby ta droga była 

priorytetem i na uwadze właśnie Pana Starosty, Pana Wicestarosty i całej Rady Powiatu. 

Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę, bardzo, Panie Starosto. 

Daniel Sztych – powiedział, dyrektor znaczy, czekamy na odpowiedź Dyrektora odnośnie 

remontów z tego, co wiem, jest projektowane, czy są robione przeglądy tego mostu. No nie 

jest aż w takim stanie katastrofalnym, jeśli chodzi o inżynierów, którzy to stwierdzają w 

książce budynku, natomiast budowli, natomiast no jest wiele miejsc takich właśnie. Cieszę 
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się, że już tam prace oczyszczające, i inne zostały poczynione po iluś tam interwencjach, bo ja 

wiem, że Pani już kilkukrotnie na to zwracała uwagę i kilkukrotnie pisała i tutaj Radny Julian 

Brewka teraz oczywiście też zwraca uwagę na to, że jest to priorytetowo, ale doskonale 

wiemy, że ten temat się ciągnie już kilka ładnych lat. I takie wnioski przez Pana Wójta już też 

były przekazywane w poprzednim, chyba 19 roku. No od tego 19 roku, jak widać, chyba nie 

za dużo się zadziało. Teraz po Pani piśmie, przynajmniej te minimalne rzeczy zostały 

zrobione. No wiadomo, że most musi istnieć i musimy go regenerować, czy też naprawić, 

przywrócić funkcjonalność, bo jak się zapadnie, no to będziemy odcięci, mamy to na uwadze. 

Nie mogę pani obiecać, że przebudujemy od razu most, natomiast te prace remontowe 

Dyrektor został poinstruowany o tym, żeby wykonać. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa Adriana tutaj, 

koleżanka Adriana Opłatek. 

Adriana Opłatek – powiedziała, Dzień dobry, jak Starosta już jest i wszyscy tutaj atakujemy 

jest dużo pytań, przede wszystkim o drogi i chodniki. Ja chciałam zapytać o tą ścieżkę pieszo 

– rowerową Stawnica – Złotów. Czy jest jakiś przewidywalny termin ukończenia tej ścieżki? 

Czy Staroście coś wiadomo, bo idzie troszeczkę no ślimaczym tempem, no i przede 

wszystkim o to ukończenie, kiedy to mniej więcej nastąpi szybciej, niż później i przede 

wszystkim, żeby zadbać o kawałek drogi, naprawy, to, co już jest, żeby to w miarę można 

było jeździć. Myślę o wysokości drogi asfaltowej, też w kierunku oczywiście Stawnicy  koło 

RIP-oku, bo tam jest już łatana dziura na dziurze, czy można innym sposobem? Nie wiem, 

czy to wyciąć, czy cokolwiek i kawałek dalej są też takie 2 elementy, że naprawdę no są małe 

te dziury, ale dosyć głębokie i dziura, że tak się wyrażę na dziurze. Czy można to by było w 

jakieś sposób naprawić. No ale droga jest w miarę przejezdna, więc szkoda, by było, żeby to 

dalej niszczało, no i o mosty bardziej nie w Stawnicy w centrum wsi, tylko już na wylocie na 

Prochy, bo tam nie czy coś tam już w tym kierunku będzie szło, Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo koleżance. 

Daniel Sztych – powiedział, dziękuję za to pytanie, co do budowy ścieżki zostało 

zabezpieczone tyle środków, ile zostało zabezpieczonych. Wiem, że obiecane było, że 

wykonanie tej ścieżki natychmiast, natomiast no inwestycja została rozpoczęta nie wiem, 

kiedy będzie jej zakończenie. Będziemy na pewno z Panem Wójtem tutaj rozmawiać i myślę, 

że z Panią Radną również się spotkam. Gmina tam przekazała środki, natomiast myślę, że po 

drugiej stronie nie było pełnego zabezpieczenia i dlatego te prace tak się ślimaczą, no niestety 
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tak to wygląda, że zostały prace rozpoczęte bez pełnego finansowania. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, jak, nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o kasę. Radny 

Tadeusz Brzeziński był następny. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, Pan Starosta tu trochę wywołał, ale i tak chciałem dwa 

zdania na ten temat, bo ta nieszczęsna Młyńska to się proces ciągnął już ponad dekadę i to 

grubo i jakoś ciężko o zrozumienie jest i potrzeba, bo został ostatni odcinek, tu jest naprawdę 

nie niebezpieczny, ale bardzo niebezpieczny. Tam nawet swego czasu, ale x lat temu był 

śmiertelny wypadek. Tam mieszkańcy nawet na zebraniu teraz przy wyborach sołtysa też 

duży nacisk, właśnie w tym mieszkańcy, tam w tej końcówce, że samochody tam po prostu 

nie mają w ogóle ciężarowe, gdzie się minąć, że nawet na podjazdy skręcają na podjazdy pod 

dom, już na prywatny teren. I tu deklaracje też były właśnie Pana Goławskiego i Julka, że ta 

część ostatnia wymaga projektowania, no i teraz pytanie też właśnie, czy to będzie jakoś 

realizowane w jakimś tam, najbliższym czasie? Chociaż czy, przeprojektowania tego, czy to 

znowu będzie dekadę trwało albo i dłużej? Także, bo to są te dwa odcinki na tej ulicy, tutaj 

całą wieś mamy powiedziałbym ogarniętą, a ta ulica jednak, no jest gęsto zabudowana inie 

może się doczekać tego finału. Także tutaj prośba, żeby to tam pewnie spłyną te wnioski, to, 

co Pan powiedział od mieszkańców, ale to wymagam, uważam, że to jest dość pilna sprawa, 

która powinna ze względu nawet na to bezpieczeństwo, o którym się tak mocno wszędzie 

podkreśla i zwraca na to uwagę. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę Panie Starosto. 

Daniel Sztych – powiedział, Dziękuję. Rozumiem, że tak powiem potrzeby, walczyliśmy  

z chodnikiem, jakiś czas, natomiast tematu przebudowy nie jest mi na tę chwilę znane. 

Rozumiem, że to tak, tak. Nie znam, nie znam, nie znam jakby tematu, nie znam, jakby 

tematu bliżej. Z tego, co mi wiadomo, na pewno nie trwają prace projektowe żadne w tym 

zakresie na tę chwilę. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę, Radny Bartłomiej Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, Ja nie mam pytań do Pana Starosty, spokojnie, nie będę pytał 

Pana Starosty o nic, bo Pan Starosta jest częstym gościem u nas i za każdym razem słyszy te 

sprawy, wszystkie zna, jest w kontakcie z tego, co wiem z Panem Wójtem dobrym, więc zna 

doskonale potrzeby nasze drogowe. Ja już nie muszę nic więcej do siebie dokładać, tylko 

sobie pozwolę o komentarz taki w 2 sprawach. Ta sprawa, którą tutaj Pani Barbara 

zasygnalizowała, to jest powiem szczerze, sprawa, która w mojej głowie już od więcej niż 
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dekady chyba siedzi, rzeczywiście. Ponieważ ta dolina Gwdy z tym mostem szczęsnym – 

nieszczęsnym i z tym szczęsnym – nieszczęsnym, zwalonym mostem, który uważam, jest  

w skali kraju nawet perełką, która jest ukryta tam, niestety w tych zaroślach, a już była taka 

troszkę przygotowana częściowo na roboczo taka koncepcja uruchomienia tego całego terenu, 

on już jest jakby tuż za granicą Gminy Złotów bardziej w samorządzie Jastrowia, ale nadal  

w powiecie i uważam, że to miejsce jest naprawdę takim miejscem, które przy odrobinie 

chęci, woli i pewnej wyobraźni można by zamienić naprawdę w perełkę w naszym terenie 

powiatu naszego, jedyną w swoim rodzaju. Oczywiście wymagałoby to inwestycji. Kładka 

jak najbardziej, ponieważ kładka byłaby konieczna, bo w tej sytuacji ciąg pieszo – 

komunikacyjny ze Złotowa już jak jest do Nowin i dalej przez Górzną do Jastrowia wydaje 

się konieczny. Wydaje się nie do uniknięcia, tylko kwestia czasu, kiedy to musi nastąpić, 

ponieważ są to bardzo istotny łącznik, bardzo istotne połączenie komunikacyjne, więc tutaj 

kontynuacja ścieżki pieszo- rowerowej wydaje się być konieczna, a w związku z tym ta 

kładka wydaje się też konieczna, bo nie ma innego przejścia przez tą drogę i połączenie tych  

2 rzeczy drogi i kładki razem z wolnym miejscem jak się na to spojrzało o tak okiem, jak to 

rzeźbiarz on nie tworzy figury z kamienia, tylko rzuca na zbędne rzeczy, tworząc 

rzeczywistości, jakby tam spojrzeć na to miejsce. To jest bardzo piękne miejsce, które 

wymagałoby zaangażowania się z punktu widzenia powiatu i pewnie sięgnięcia do 

województwa i razem dopiero sięgnięcia po środki unijne w które tego typu inwestycje się 

wpisują. Dużo jest takich projektów, które chętnie by tam te wizje już na pewno uzyskały 

dużo punktów i można by tam zrealizować bardzo ciekawe rzeczy, nie tylko czysto 

historyczne, ale jako miejsce zaangażowania. To, co dzisiejsze społeczeństwo bardzo żąda  

i bardzo chętnie wykorzystuje sportowo, kulturalno-społecznościowe miejsce. Wystarczyłoby 

troszkę z tej doliny usunąć drzew i zrobić tam miejsce, które byłoby naprawdę pinezką taką 

na kraj na mapie kraju akt naprawdę nawet, także warto, byłoby się tam przy okazji kiedyś 

przyjrzeć temu tematowi, być może udałoby się coś za w czasie kadencji chociażby rozpocząć 

jakieś tam pracę w tym kierunku, ale to tylko taka jest wolna myśl. Drugą myślą, którą tam 

się chciałem z Państwem podzielić, to myśl właśnie tej linii energetycznej 110 kv, 

rzeczywiście to jest nieuniknione. To jest konieczne i zdaję sobie sprawę, że to jest trudne dla 

mieszkańców, które będą tą linią dotknięci bezpośrednio, bo o ile w pracach typowo 

rolniczych taka linia kompletnie nie przeszkadza w niczym, bo linia jest na takiej wysokości, 

że nie przeszkadza w niczym, jedynie posadowienie tego słupa w jakimś miejscu może 

stanowić pewne ograniczenie, natomiast jest na pewno istotnym ograniczeniem w miejscach 

przewidzianych pod zabudowę, bo pod taką linią nie można budować zabudowy 
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mieszkaniowej. Można usługową, można produkcyjną, ale mieszkaniowej nie można.  

I rzeczywiście tutaj część mieszkańców pewnie pod tym kątem by miała duże wątpliwości. 

Jednak też bym apelował do i też obecnych tutaj pewnie sołtysów, tych którzy już patrzą  

i Radnych, by w miarę możliwości starali się pozytywnie przekazywać informacje dla tych 

mieszkańców zainteresowanych ,że to naprawdę linia energetyczna jest nam niezmiernie 

konieczna to jest coś takiego jak drogi w ruchu kołowym, bez dróg nie ma rozwoju, nie ma, 

nie ma możliwości utrzymania chociażby stanu dzisiejszego. Ja już wspomniałem wcześniej 

także, że do prowadzenia choćby działalności potrzebna jest po prostu droga i bez tego się nie 

da, a prąd jest potrzebny do życia, jak każdemu. Należałoby zwrócić uwagę na fakt, że dzisiaj 

przeciętny Kowalski zużywa 700 razy więcej energii, niż nasi przodkowie w XVIII wieku na 

1 osobę. I tutaj doskonale o tym sobie wiemy, że prąd jest tym nośnikiem, który jesteśmy 

nieodzowni, nawet mówiąc korzystam z prądu bez tego, by tego nie było i to jest to jest 

naprawdę konieczne. Ja rozumiem, tak jak buduje się nową drogę, wszyscy jeżdżąc po kraju, 

chcemy nowych, lepszych dróg, ale jak ona ma przebiec przez nasze pole, no to wtedy już 

jest, że nie, a te drogi są po prostu potrzebne, konieczne i tak samo z linią energetyczną. Nasz 

kraj ma taki dość duży problem, że w północnej części kraju mamy duże możliwości 

wytwórcze, a w południowej części kraju mamy duże potrzeby i teraz kwestia połączenia 

tego, skoro nie ma dróg, nie ma połączenia i jesteśmy zablokowani i te linie właśnie, gdzie 

Złotów zasilany jest tylko jednostronnie, co jest bardzo niebezpieczne. To pozwoli nas 

uniezależnić, będziemy mieli dwustronne zasilanie, co w sieci energetycznej jako sieci każdej 

na połączenie daje dużo większe możliwości czy odbieranie energii, czy oddawania energii, 

bo to jest coraz bardziej dla nas istotne, więc apelowałbym o bardzo pozytywne i takie  

z nastawieniem, że to po prostu musi być zrobione na tym, czy na tamtym polu w jakiś sposób 

musimy się w to zaangażować i doprowadzić do tego, żeby to zostało wykonane. Tylko tyle. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo. 

Barbara Wyrwicka – powiedziała, ja tylko chciałam uzupełnić wypowiedź Pana Bartka, 

prowadziliśmy rozmowy z Panem Wójtem i z Panem Grabowskim z Lasów Państwowych na 

temat przecinki, która idzie wzdłuż drogi 189 do mostu na Gwdzie, tam był ciągnięty 

przewód energetyczny od wiatraka do Jastrowia i ja zaproponowałam taką, takie rozwiązanie, 

żeby tą przecinkę zrobić drogę szutrową dla rowerzystów, dla pieszych, ponieważ często tam 

się zdarza wypadek, często śmiertelny, niby prosty odcinek, a jednak porusza się bardzo dużo 

i pieszych, i rowerzystów, motorowerzyści. I jest pozytywny oddźwięk z Lasów 
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Państwowych. Chcą udostępnić ten odcinek. Koszty są nieporównywalnie mniejsze od bitych, 

różnych tam układanych z kostki czy z asfaltu. Zresztą, no nie należałoby zmieniać 

okoliczności przyrody dla wygody. Poza tym jest taka ścieżka już z Jastrowia zdrowia do 

Gwdy i to byśmy połączyli w doskonały sposób by się to wpisało w lasy, prawda? Można by 

to uzupełnić o ścieżkę edukacyjną. W tej chwili została udostępniona strzelnica w Górznej. 

Przepiękny obiekt. Myślę, że wszyscy zobaczymy, jak zajedziemy tam z objazdem i teraz 

ścieżka, która łączy Złotów przez Nowy Dwór, doskonale może połączyć dalej nasze 

miejscowości, bo Jastrowie jest takim zapleczem, zapleczem i rozrywkowym, i turystycznym, 

doskonale jest rozwiązane. Rozwiązana właśnie historia ścieżek wokół jezior, dużo 

ciekawych, atrakcyjnych przyrodniczo terenów i doskonale można by było połączyć i Złotów 

z Jastrowiem i później w kierunku Zalesia przez Piecewo. Także przepiękne okoliczności 

przyrody, a jeśli moglibyśmy włączyć w ten projekt Zarząd Dróg Wojewódzkich, bo taki 

mam zamiar w tym kierunku iść to byłoby to ciekawe, ciekawe miejsce, tak jak mówił Pan 

Bartłomiej. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, oczywiście w uzupełnieniu, bo tutaj parę wątków jest poruszanych, 

ale wydaje się, że no po to właśnie się spotykamy, żeby pewne kwestie omówić. Mamy 

przygotowane pismo do WZDW z prośbą właśnie o ujęcie w projekcie takiej, takiego 

rozwiązania inżynieryjnego, który pozwoli na odseparowanie ruchu pieszo – rowerowego od 

jezdni na tym moście, przejścia też do Pani Radnej do informacji. Parę lat temu odbywało się, 

odbył się taki wspólny przejazd, ponieważ Starostwo było organem, który jakby koordynował 

pewne działania w zakresie takiej szerzej rozumianej turystyki. Bo zarówno kwestia 

zagospodarowania byłego torowiska, które biegnie od Więcborka, przez m.in. Nową Świętą, 

ale tutaj były również plany wykorzystania starego torowiska od Klukowa w stronę Jastrowia. 

Oczywiście, no most był tym miejscem, w którym trzeba było zejść z rowerów, 

przeprowadzić boczkiem po drodze wojewódzkiej i następnie znowu włączyć się w lesie, 

gdzieś w sieć tych ścieżek na terenach leśnych i udawać się dalej w stronę Jastrowia więc ten 

w każdej konfiguracji, czy to będzie od strony Klukowa, czy to będzie od strony Górznej, no 

most jest wąskim gardłem, które, które wymaga jakby jakiś koordynacji, dla nas zawsze 

problemem było, to mamy takie niestety doświadczenia bardzo, bardzo różne i tutaj myślę 

właśnie, że zaangażowanie Pana Wicestarosty w kwestii lobbingu na w województwie z tego 

powodu, że my budując np. ścieżkę do Nowin występowaliśmy z prośbą o pomoc, 

współfinansowanie, zdjęliśmy ruch pieszo – rowerowy z drogi wojewódzkiej, a powiedziano 
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nam, że budujecie na gruncie, który przejęliście – jest to wasz problem – wasza ścieżka. 

Kiedy chcieliśmy zbudować ścieżkę do Klukowa, powiedziano nam, że nie może być w pasie 

drogi wojewódzkiej. Musieliśmy nabyć grunty. Szczęśliwie ma krótki odcinek między 

Klukowem, a nasypem został wybudowany. No w tej chwili to wygląda trochę lepiej, 

zbudowany odcinek strony Blękwitu i być może w końcu przez Zwierzyniec będzie ten 

pewien odcinek zamknięty, no ale buduje się teraz no dobrze, że ścieżka z Krajenki do, 

Klukowa – tam już jakoś pewne rzeczy można było zrobić. Chodzi o zrozumienie tego, że my 

jeszcze niestety jesteśmy na etapie rozwiązywania bardzo podstawowych problemów naszych 

mieszkańców i gdybyśmy dzisiaj w Nowej Świętej, w której byliśmy zaczęli mówić o tej 

wizji, że my będziemy budowali ścieżkę z Górznej do Jastrowia to myślę, że mieszkańcy no 

zareagowaliby, zareagowaliby w sposób taki, jaki zareagowali na zebraniu wiejskim, gdzie 

byli bardzo zbulwersowani, bardzo poruszeni tym, że no jest tam duże zagrożenie ruchem 

ciężkim, a nie ma separacji ruchu. Natomiast w kategorii tranzytów to właśnie w Nowej 

Świętej pojawia się również bardzo podstawowy, lokalny tranzyt pomiędzy Gminą Złotów,  

a Gminą Zakrzewo, gdzie no jest grupa ludzi, która przemieszcza się w stronę zakładów na 

terenie Gminy Zakrzewo, ale również dalej w stronę drogi wojewódzkiej. Też fajną 

alternatywę, by to stanowiło to połączenie. Natomiast zarówno konfiguracja właścicielska,  

a przede wszystkim jakość tych dróg, no wyklucza takie codzienne użytkowanie, bo drogi są 

w katastrofalnym stanie, są to drogi typowo na pograniczu, więc zainteresowanie Gminy 

Zakrzewo jest niewielkie, są tam własności Lasów Państwowych więc kiedyś musielibyśmy 

wspólnie przy koordynacji tutaj być może Starostwa spróbować rozwiązać ten problem. 

Oczywiście, jest to kwestia poszukania źródeł finansowania dla tego typu działań. Bo dobrze 

wiemy i tu doskonale rozumiemy, że bez środków zewnętrznych będzie bardzo ciężko, 

cokolwiek zrobić, ale no pewna koordynacja działań na pewno w tym zakresie jest potrzebna. 

Wracając do linii 110 kv, to muszę Państwu powiedzieć, że my jako Rada podjęliśmy 

niedawno kolejne projekty uchwał. Kolejne uchwały w zakresie zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego, umożliwiające lokalizację farm wiatrowych i to 

wspominane przeze mnie konsultacje, jakie będą losy to jest rzeczywiście długa droga. 

Natomiast no niestety mamy na terenie Gminy wcześniej zrealizowane lokalizacje, wcześniej 

uchwalone lokalizacje i mamy 13 turbin wiatrowych zaprojektowane w okolicy Klukowa, 

który już kilkakrotnie próbowali ci właściciele, wystąpić o warunki przyłączeniowe.  

No niestety to się nie udało. Wczoraj spotkałem się z przedstawicielką firmy, która ma 

realizować projekty fotowoltaiczne na obszarach również, które wcześniej tutaj uchwała Rady 

otworzyła dla tego typu inwestycji i również potwierdziła mi, że wniosek o warunki 
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przyłączeniowe został rozpatrzony negatywnie. Czy my wydaliśmy sporo pieniędzy, 

zablokowaliśmy sporo terenów pod rozwój energii odnawialnej, pojawiają się nowi 

inwestorzy, pojawiają się nowi rolnicy, którzy proponują nowe lokalizacje, a one wszystkie 

skończą się w jednym miejscu, czyli w GPZ Złotowskim, gdzie albo otrzymają warunki 

przyłączeniowe, albo nie otrzymają i mamy pełną świadomość, że wszystkie planowane przez 

nas instalacje odnawialnymi źródłami energii nie uzyskają tego, tych moc mocy 

przyłączeniowych. I w tej chwili trwa loteria kto to będzie? W którym miejscu powstanie 

farma? W którym miejscu powstanie wiatrak? A pozostaje pytanie, co w takim razie  

z pozostałymi terenami, które przeznaczyliśmy w planach zagospodarowania, które niosą 

konkretne ograniczenia również dla naszych mieszkańców. I w tej chwili, no wydaje się, że te 

odnawialne źródła energii zeszły na plan dalszy, a kluczową staje się budowa linii 110 kv. Te 

działania są oczywiście na bardzo wczesnym etapie i no myślę, że tutaj te wnioski 

mieszkańców zostaną uwzględnione i należy szukać innej alternatywnej drogi, która będzie 

budziła mniej kontrowersji. Wymagać to będzie również umieszczenia w planach 

zagospodarowania przestrzennego, wydania decyzji środowiskowej. To są wszystko 

działania, które pozwalają mieszkańcom na udział. Natomiast no tak, jak już tutaj wcześniej 

się wypowiadałem, przekreślenie tego działania to będzie po prostu, odcięcie nas od 

powietrza i skazanie na brak dalszych perspektyw rozwoju. Nam firmy przekazywały, jakie 

mają plan w regionie. W których gminach jakie działania i jeżeli nie u nas, to pójdą dalej. Ten 

kapitał chce pracować, chce się rozwijać, no i będzie szukał miejsc, w którym takie działania 

będą możliwe. My będziemy widzieli pewne, będziemy widzieli turbiny wiatrowe, które będą 

pracowały, a no niestety nie będziemy mieli dochodów podatkowych. No m.in. z tego 

powodu, że nie będzie warunków przyłączeniowych dla tego typ inwestycji, także to bardzo 

kluczowy problem, z którym na pewno będziemy musieli się tutaj wszyscy zmierzyć. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi, czy jeszcze ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos? A jest Alicja, no proszę bardzo. Radna Alicja Bulawa. 

Alicja Bulawa – powiedział, witam ja jak zwykle, jak wszyscy do Starosty też pytanie. Od 

kilku lat mamy problem z chodnikiem, przez wieś, są miejsca, że to jest pozapadane. Kilka 

razy robiliśmy to własnym jakby sumptem, układaliśmy tą kostkę, ale to się wszystko zapada 

i należałoby też pomyśleć o tym, żeby to przełożyć. Ponadto drzewo też tam, też od kilku lat 

piszemy wnioski, bo po zebraniowe gmina stosuje, wystosowuje pisma do Państwa, tam do 

Dyrektora Zarządu Dróg. I to drzewo nam przeszkadza i należałoby to jak najszybciej mu się 

wydaje wyciąć. Ponadto w kierunku do posesji, tam w kierunku Węgierc, tam ludzie 
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mieszkają, nie ma żadnego oświetlenia, jest droga powiatowa ze dwie lampy, chociaż bądź 

trzy postawić, że obrazowo w kierunku boiska sportowego i też prosiłabym, żeby mieć to na 

uwadze. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę Panie Starosto. 

Daniel Sztych – powiedział, co do oświetlenia, to mogę odpowiedzieć- nie stawiamy jako 

takich lamp, nie znam takiego przypadku, jeśli chodzi o powiat, chyba że jest to jakaś 

inwestycja dużej przebudowy, no to tam się zdarzają takie rzeczy. Natomiast ja bym Państwu 

Radnym chciał zaproponować, że do końca roku z każdym z Państwa Radnych to, co dotyczy 

wspólnie powiatu, odwiedzę i przedyskutujemy, i takie, takie wnioski może to będą moje  

i Państwa, żebyśmy spisali to, i to co jest faktycznie bardziej pilne, mniej pilne. Będę 

przekazywał Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg, bo myślę, że taka wizytacja w terenie 

z mojej strony jest potrzebna. Jest to nie tylko mój okręg wyborczy, znaczy może niektórzy 

będą się czuli pokrzywdzeni, ale ja uważam, że trzeba to objechać, pokazać i te najpilniejsze 

rzeczy zrobić. Czasem to po prostu wymaga palcem wskazania, że to jest faktycznie pilne  

i potrzebne. I do końca roku mam nadzieję, że uda mi się wszystkie sołectwa objechać  

i o tych tematach porozmawiać. A jeszcze, jeśli chodzi o inwestycje Wojewódzkiego Zarządu 

Dróg no na pewno jest duży nacisk mieszkańców Śmiardowa od strony Kujan, od strony 

Kujanek. No jest to miejsce turystyczne bory kujańskie związane z jeziorami. No i tam jest 

duży, duży nacisk czy duża presja społeczna o to, żeby tam tą ścieżkę przy wojewódzkiej 

drodze wybudować. Faktycznie jedyne odcinki, o których dzisiaj się mówi w ramach 

projektowania to jest Klukowo – Krajenka i to jest ten nieszczęsny odcinek przez 

Zwierzyniec, który nie został zaprojektowany przez byłego już burmistrza miasta Złotowa. 

No i dlatego nie jest wybudowany, gdyby był zaprojektowany myślę, że Wojewódzki Zarząd 

Dróg już by to budował i pewnie by to połączył z naszą częścią. Nasze tutaj wspólne działania 

i Pana Wójta, i rozmowa z Marszałkiem doprowadziły do tego, że nasza część jest zrobiona, 

ale podjęte zobowiązania przez miasto Złotów no nie przyniosło w ich rezultacie, oni mieli 

różne propozycje, chcieli oszczędzić dużo drzew, no ale to się też tak nie da. Musimy mieć tą 

świadomość, że jak coś budujemy, to czasami trzeba kilka drzew wyciąć, żebyśmy mogli 

inwestycję przeprowadzić. No i tak się okazało, że tam dokumentacji po prostu brakuje. 

Natomiast jeśli chodzi o te wspólne działania, to musimy doprowadzić. Natomiast koncepcja 

do Górznej z Nowin na pewno będzie trudna do przeprowadzenia, ze względu na to, że są 

tam, no skarpy, urwiska, takie miejsca, które są konstrukcyjnie trudne do zrobienia, ale 

będziemy rozmawiać, obiecać tutaj nie możemy, natomiast ja jeżdżąc i widząc, że to będzie 
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konstrukcyjnie trudne na pewno to podkreślę też, że będziemy trudno musieli przekonywać 

Marszałka do tego, żeby zainwestował tutaj w naszej części, ale takie rozmowy na pewno 

podejmiemy i będę tutaj wspierał Pana Wójta, bo taka jest nasza rola jako samorządowców, 

czym więcej zrobimy w naszych małych ojczyznach i oni też muszą pamiętać, że powiat 

złotowski to jest też część Wielkopolski. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, jak wybudujemy ścieżkę do Zalesia- mam nadzieję, że nastąpi to 

wkrótce, ponieważ nabory są i ZIT-y itd. Co prawda my planowaliśmy 5 000 000 zł na kilka 

ścieżek, a prawdopodobnie wydamy te 5 000 000 na jedną. Natomiast będzie to alternatywa 

dla tych właśnie problemów terenowych. Ponieważ z Zalesia jak wiemy, biegnie droga do 

Górznej, no malowniczo położona, gruntowa droga. Być może kiedyś, kiedyś zostanie 

wybudowana. Taki plan, też mieliśmy, żeby tą drogę z Zalesia do Górznej wybudować, ale 

tam malowniczy przebieg wjeżdżamy do Górznej i już możemy dalej korzystać  

z ewentualnych i ewentualnej infrastruktury, którą być może gdzieś tam się wytworzy na 

terenie lasów i być można się przemierzać w stronę Jastrowia. Także te sieci one, one 

otwierają pewne nowe możliwości, czasami zupełnie nieoczywiste, nieoczywiste. No będzie 

tutaj problem dla mieszkańców Nowin, ale oni mają tą ścieżkę do Złotowa, więc czy do 

Jastrowia będą chcieli też jeździć. No zobaczymy. W każdym razie każde rozwiązanie, które 

robimy w tej chwili ono głównie ma skomunikować naszych mieszkańców ze Złotowem. 

Ułatwić im dojazd w takich codziennych kwestiach, natomiast stopniowo zaczynają się te 

ścieżki łączyć w całość, które umożliwiają oczywiście korzystanie w celach rekreacyjnych, bo 

z tego, co obserwuje to jednak w większości te ścieżki w takim celu są wykorzystywane, ale 

to też dobrze. Oczywiście ruch to na pewno nikomu nie zaszkodzi. Ja tutaj też chciałem 

podziękować Panu Wicestaroście zawsze tak troszkę ściągnąłem tutaj Pana Wicestarostę 

przez komunikację, przez komunikację tutaj w trakcie. Natomiast no sam fakt, że Pan Starosta 

ma odwagę przyjechać i tutaj o tych tematach porozmawiać, my musieliśmy wysłuchać 

troszeczkę tych, tych trudnych spraw na zebraniach wiejskich. Też staramy się mieszkańcom 

tłumaczyć, że mamy podobną sytuację. Nie znamy źródeł finansowania. Tutaj Pan Radny 

Januszewski już o tym wspominał, nie mamy żadnych konkretnych informacji na temat 

jakichś naborów, środków. Już z niepokojem patrzymy tutaj wspólnie z Panią Skarbnik, co 

dalej, co z następnym budżetem, jak go poskładamy i jakie tam poziomy będą inwestycyjne, 

potrzeby rosną, oczekiwania. Mieszkańcy się przyzwyczaili, trochę do wysokiego poziomu 

inwestycji, także mam nadzieję, tutaj też tak troszkę patrząc w kierunku tutaj zaangażowania 
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Pana Starosty politycznego, będziemy starali się też ściągnąć posłów i próbować rozmawiać. 

Jakieś plany, jakieś działania w tym zakresie no musiałyby się pojawić. Mamy świadomość, 

że każdy musi mieć czas na zorganizowanie się i też tutaj doskonale rozumiemy sytuację  

w Starostwie, że te pewne rzeczy trzeba przeorganizować, przyjrzeć się budżetowi, 

aczkolwiek jak tutaj już Panu Radnemu Tomaszowi Guz mówiłem, że my dzisiaj o tym była 

mowa 12 razy na sesji, 3 razy zarządzeniami budżet zmienialiśmy. Dzisiejsze zmiany 

3 800 000 i niestety również z kredytu. Także tutaj zasłanianie się, że mamy budżet 

odziedziczony po kimś nie jest myślę wymówką, bo w tym gronie akurat w takie rzeczy nie 

uwierzymy. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, czy są pytania? Proszę, Radna Paulina Pietrykowska. 

Paulina Pietrykowska – powiedziała, to ja jeszcze Panie Danielu, z takim zapytaniem, 

właściwie zwróceniem uwagi na skrzyżowanie w Kleszczynie. Wiem, że ono jest nowo 

przebudowane, natomiast w praktyce ta przebudowa przyniosła gorsze warunki jazdy, 

zwłaszcza od strony Skica zjeżdżając. Nie mówiąc już o zimie i wyjeżdżając z Kleszczyny  

z takiego pagórka. No przy lodowatej nawierzchni co druga osoba mówiąc tak mówiąc 

kolokwialnie siedziała w płocie Pani …………….. Więc tutaj przy okazji wizytacji wiem, że 

już teraz petycja jest od mieszkańców skierowana bodajże do Zarządu Dróg w sprawie 

niestety kolejnej przebudowy i będę chciała, żeby podczas tej wizytacji zobaczył Pan, jak to 

wygląda. Zresztą pewnie jeździ Pan tam w okolice, ma możliwość praktyki zjazdu z tego 

skrzyżowania, więc tutaj będę też prosiła o zwrócenie uwagi na to skrzyżowanie, być może 

no przeorganizowanie tego ruchu tam, bo jest niebezpiecznie. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedziała, dziękuję bardzo, proszę Panie Starosto. 

Daniel Sztych – powiedział, Ja dziękuję, no mam przyjemność, prawie, że jako mieszkaniec 

sołectwa co prawda nie mieszkam, ale mam coś wspólnego. Powiem tak, to skrzyżowanie mi 

się nie podoba, rozwiązanie tego skrzyżowania. Ja nie akceptowałem, zgłaszałem to 

poprzedniemu Staroście, zostały duże pieniądze wydane i w zasadzie nie rozwiązano 

problemu skrzyżowania. Ja uważałem, że powinno być to skrzyżowanie prostopadłe, zupełnie 

w innym stylu. Mimo moich uwag no nie zostały one uwzględnione. Nie wiem, co teraz w tej 

sytuacji tam trzeba zrobić, no bo droga została przebudowana i ten problem już kilka lat w 

zasadzie pęczniał i teraz są kolejne problemy, że faktycznie zza tego płotu nie widać co tam 

się dzieje, a jeszcze pochyłość drogi, nachylenie drogi jest dosyć spore i kiedy nie przejedzie 

pługopiaskarka, to można tam wpaść w poślizg. Zlecę to Panu Dyrektorowi, ale nie będę 
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obiecywał, że to zostanie wykonane. Tak jak mówię, ja widziałem tam prostopadłe 

skrzyżowanie. Być może nawet ze zmianą organizacji ruchu, wymuszenie pierwszeństwa np. 

dojazdu do Kleszczyny z ustąpieniem pierwszeństwa ze strony Skica. Tak, ja to widziałem, 

po prostu tak. Bo ten budynek, który jest i tam, to półkole, które trzeba pokonać nie widać  

w zasadzie jak zjechać do Kleszczyny właśnie od strony Skica i pewnie do niejednego 

wypadku tam dochodzi. Już dochodziło do tych wypadków, bo sytuacja była podobna tylko, 

że skręcało się troszeczkę wcześniej tam. No właśnie. 

Paulina Pietrykowska – powiedziała, jest gorzej no i zimą, zimą zwłaszcza tą zimą, która 

teraz była, to naprawdę ten płot został już mocno tam nadszerpnięty. 

Daniel Sztych – powiedział, no niestety, jak to zgłaszałem to powiedziano mi, że to jest 

rozwiązanie, że teraz już jest znacznie lepiej zostało wszystko przebudowane, czego nie 

potwierdzam. Niestety, muszę się do tego przyznać, że nie potwierdzam tego. Nie jest to tak, 

jak powinno być. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak jest tak jak tutaj koleżanka powiedziała to wręcz 

pogorszyło ten stan rzeczy, który był, bo w momencie, kiedy ta droga była, to skrzyżowanie 

przebudowywane, były i są na dzień dzisiejszy możliwości: prostopadle i poszerzać, bo jest  

i z lewej i z prawej strony jest teren. Jest miejsce i byłoby bezpieczniej. No nie wiem, 

dlaczego tak się szybko, na takich zasadach, pewnie szybko, szybko i tyle, a tym bardziej 

jeszcze, że jadąc od Skica sąsiad tej Pani, która mieszka postawił taki płot betonowy, pewnie 

Starosta zauważył. Jadąc od strony Skica no człowiek musi jechać na naprawdę na czuja, bo 

nie wiadomo kto od Złotowa, czy coś jedzie, czy coś nie jedzie, a nie daj Bóg, nie daj Bóg jak 

jeszcze jedzie samochód ciężarowy, no to już wtedy jest na chybił trafił, nic nie widać. Także 

możliwości tam są przeorganizowania tego przebudowania, ale lustro jest postawione, tam 

lustro stoi, ale od strony, ale niestety, bo do lustra stoi tak teraz od strony Skica chcąc wjechać 

do Kleszczyny trzeba na samym zakręcie się zatrzymać, żeby spojrzeć, w to lustro, a jest 

zima, są takie pory roku, że te lustra jest często i gęsto zaparowane i teraz człowiek staje i się 

zastanawia jechać – nie jechać. No tak jest. Ja powiem tylko tak fajnie, przysłuchiwałem się 

tutaj tym wszystkim wizją, propozycją tutaj ze strony koleżanek, kolegów Radnych 

dotyczących tych ścieżki, fajnie i żeby to się jak najszybciej zrealizowało, ale przy tej okazji 

nie należy zapominać też o tych wsiach, które są o 30 km na jednym końcu Gminy i na 

drugim końcu Gminy, bo też mają swoje potrzeby ludzie i też oczekują od nas pewnych 

inwestycji czy poprawy jakości życia. Dobra. W związku z wyczerpaniem porządku i tematu 

dzisiejszych obrad jeszcze raz gratuluję Panu Wójtowi uzyskanego absolutorium, dziękuję 
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Pani Skarbnik, dziękuję Zastępcy również, dziękuję, że dotarł Pan Starosta, chociaż na 

ostatnią chwilę, ale dotarł. Czujemy, że utożsamia się z naszą Gminą, jest mieszkańcem 

naszej Gminy i dobra, ale jeszcze skończę. Cieszę się, że możemy chociaż tak i o wspólne, 

wolne wnioski, informacje, możemy się wymienić potrzebami, poglądami, możliwościami  

i grać w otwarte o tak powiem karty i pewnie no tak, już na samym początku mówiłem, że 

miałem tą listę gości zaproszonych dużo, dużo wyższą. No z tej, z tej listy gości są nasi stali 

bywalce Wójt, Zastępcy, Pani Skarbnik i cieszę się, że jest Pan Starosta. A tak jak Pan Wójt 

wspomniał, będziemy musieli, nie wiem indywidualne. Dobra, to jeszcze oddaję głos Panu 

Staroście. 

Daniel Sztych – powiedział, ja przepraszam, nie złożyłem gratulacji, Panie Wójcie, gratuluję 

uzyskania absolutorium, no jest to zawsze wyzwanie i zawsze trochę stres. Czy Radni na 

pewno zagłosują i czy wszyscy zagłosują za, za tym, wbrew pozorów my też jesteśmy przed 

absolutorium i też mamy jakiś stres, zawsze przed uzyskaniem absolutorium. Więc gratuluję  

i trzeba się cieszyć z ilości zadań, które udało się wykonać i zrealizować. W tych tabelkach, 

tych wskazaniach RIO i wszystkich innych, którzy nas oceniają więc jest to jest to na pewno 

wyzwanie. Natomiast jako mieszkaniec, jako Starosta jestem do dyspozycji, czy też nie ma. 

Jesteśmy tu dla mieszkańców, a nie dla samych siebie. Problemy trzeba rozwiązywać. Jak 

będziemy je wkładać i odkładać na półki, to wtedy będzie ich dużo na półkach, a mieszkańcy 

od nas oczekują jednak działania, jak jest to związane czasami są to rzeczy związane  

z dużymi pieniędzmi, no to na to trzeba czasami poczekać. Natomiast są czasami błahostki, 

które urastają do rangi dużych problemów, które można by szybko rozwiązać. Tylko trzeba 

tej rozmowy i dialogu. Ja dziękuję i życzę wszystkiego dobrego. 

 

- więcej głosów nie było 

Ad 25 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął III sesję Rady Gminy Złotów. 

 

Obrady zakończono o godz. 1208 
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